
 

 

 
 

 

                           40 JAAR  BEO  

 
 

 

 1976-2016 

 

 
                     

 

 

door  

 
Geert Wind 

 
 

 
 

 
 

                      Naar aanleiding van het 40-jarig jubileum van                      
 Volièrevereniging BEO  te Bolsward.  

   Opgericht 8 november 1976.  
 

 

 
                                             1                                                        



 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

 

      Met dank aan:      Rik Denekamp Fotografie Workum 

 

                              Ruurd Oosterkamp  Workum 

 

                              Henk van der Wal  Leeuwarden 

 

                              Henk Wind  Workum 

 

 
 

 

 Uitgegeven in eigen beheer van de auteur in december 2016 

    in  opdracht van de Volièrevereniging  BEO te Bolsward.   

 
     

 
                                                                 2                                                                          



INHOUD:                                                                            pag. 
 

Inhoud   ........................................................................................  3 

 Voorwoord voorzitter Sicco Veenstra..................................................  4  
Voorwoord schrijver Geert Wind........................................................  5 

BEO in het kort...............................................................................  6 
Hoe het eens was …........................................................................  9 

Het ontstaan van BEO..................................................................... 11 

Het LOGO van  BEO …..................................................................... 14 
De clubbijeenkomsten..................................................................... 15 

Verlotingen.................................................................................... 16 
Zaalaccommodaties ..…................................................................... 17 

Vogelbeurs BEO............................................................................. 18 
Het clubblad   ............................................................................... 18 

De website    ................................................................................ 20 
De tentoonstelling …....................................................................... 20 

De catalogus.................................................................................. 29 
Certificaat  ................................................................................... 30 

De  feestavonden …........................................................................ 30 
Friese Kampioenschappen Wommels 1990 .…..................................... 32 

Friese Kampioenschappen Nijland 2013 .…......................................... 35 
Rayon Noord-West Fryslân .…........................................................... 43 

8 Leden 25 jaar lid in 2001  ….......................................................... 45 

Bijzondere waarderingsspeld ..…....................................................... 46 
Sicco Veenstra meest succesvol BEO-lid  ........................................... 47 

Romke Hoogstra en Geert Wind wereldkampioen  . ............................. 49 
35 Jaar BEO  jubileumfilm van Ed Martijn      ..................................... 50 

Vogelmarkten       .......................................................................... 51 
Jouke Winselaar houtsnijdkunstenaar   ............................................. 52 

Gemeentemedaille van de stad Bolsward    ....................................... 53 
BEO en de volière in het Julianapark    ............................................. 54 

Vogelvereniging de Hanze. ..…......................................................... 62 
Herinnering aan Gerrit Gerritsma  …................................................. 63 

Herinnering aan Rein Tolsma …........................................................ 64 
Herinnering aan Steven en Fien de Vries …........................................ 64 

Herinnering aan Sybren Rollema …................................................... 66 
Herinnering aan Hessel Kolkena ….................................................... 66 

Herinnering aan Romke Hoogstra ….................................................. 67 

De sponsors   ............................................................................... 68 
Uitstapjes ….................................................................................. 69 

Het BEO-clublied …........................................................................ 77 
Het enten van de kanaries …........................................................... 78 

Grafiek ledenoverzicht …................................................................. 78 
Grafiek tentoonstellingen …............................................................. 79 

Overzicht kampioenen …................................................................. 80 
Overzicht bestuur …....................................................................... 82 

Overzicht TT-bestuur   ................................................................... 83 

 
                                                 3                                                                     



Voorwoord van de voorzitter. 
 
BEO bestaat 40 jaar, beslist een gelukwens waard. 

Voor deze actieve vereniging een te markeren mijl- 

paal. Over de periode 1976 - 2001 schreef Siebren  

Rollema, de toenmalige  voorzitter in zijn voor- 

woord: " De werkende mens heeft rust nodig, de  

boog kan niet altijd gespannen blijven.  In de huidige 

samenleving, waar veel arbeid in hoog tempo moet 

worden verricht, is rust op zijn tijd nodig. " Hij vond 

zijn ontspanning net als wij  allemaal bij het houden 

en kweken van vogels.  

In de periode van 2001 tot heden is die ontspanning 

nog steeds nodig. Deze jaren stonden bol van  

automatisering, veranderende wetgeving, dierenwelzijn en het samengaan van de beide 

Nederlandse vogelbonden. Het laatste is iets waar vele liefhebbers naar uit hebben gekeken. 

Binnen de hobby maken we ons nu zorgen over de vergrijzing en de ontwikkelingen binnen de 

vogelsport. De wetgever zorgt voor spelregels, die voor een aantal mensen met deze hobby  

beslist noodzakelijk zijn. Voor de sport hebben we geen illegale vogels meer nodig. Ook 

moeten we stoppen met het kweken van vogels met buitenissige kenmerken. Door het 

doorfokken met genetisch vast te leggen eigenschappen zijn vogels ontstaan, die in veer, vorm 

en gedrag afwijkend zijn. Regelt de bond dit niet dan doet Den Haag het wel. BEO staat van 

harte achter dit beleid. We zijn liefhebbers en willen dat onze vogels kunnen vliegen. De 

periode vanaf 2001 was voor de BEO één van krimp van het aantal leden naar  rond de 60, 

nog steeds een middelgrote vereniging. Toch denken we met zusterverenigingen na over de 

komende jaren. Waar kunnen we elkaar in de toekomst vinden en helpen? 

 

Vijftien jaar beschrijven is een enorme klus. Geert Wind werd , nadat hij dat voor het 25-jarig 

jubileum al gedaan had, bereid gevonden dit wederom op te pakken. Het bestuur wil onze 

leden graag opnieuw een tastbare herinnering aanbieden. Een boekwerk erbij was geen optie, 

het comprimeren van het vorige in een helemaal nieuw boekwerk lag dus voor de hand. Dat dit 

geen eenvoudige klus was kunt u nu lezen, hier zijn vele uren, dagen en weken speurwerk en 

samenstellen voor nodig geweest. Als je dan toch terugkijkt ontkom je er niet aan dat je moet 

denken aan al die leden die ons zijn ontvallen. Dat waren stuk voor stuk actieve mensen met 

een groot BEO-hart. Het is dus wat mij betreft ook een gedenkwaardig boek geworden. 

 

De vereniging is gericht op de toekomst, die wij met vertrouwen tegemoet zien. Ik wens u veel 

leesplezier en nog vele goede jaren , ook met uw vogels. 

 

 

Sicco Veenstra  

Voorzitter.  
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Voorwoord van de schrijver Geert Wind. 

 
Mij aan U voorstellen, lijkt mij bijna overbodig, maar toch wil ik u  

vertellen, dat ik in 1952 in Pingjum ben geboren en nu al 28 jaar 

in Workum woon. Vanaf een jaar of 8 had ik mijn eerste vogel. 

Een jonge kraai en later ook wel eens een ekster. Tegenwoordig 

doet de jeugd dat niet meer, maar ik heb er veel plezier aan 

beleefd. Mijn oom, die dicht bij ons woonde had een volière  en  

ik was daar dikwijls te vinden en kon daar heel lang naar kijken.  

Op mijn tiende kreeg ik een paar tortelduifjes en weer later mijn  

eerste kanaries. Op mijn vijftiende heb ik  mijn eerste  volière 

gebouwd en hierin hield ik voornamelijk kanaries. 

Mijn eerste parkiet was een aanvlieger.  Een halsbandparkiet zat tussen onze kippen en was 

gemakkelijk te vangen. In 1976 ben ik getrouwd en zijn we in Bolsward gaan wonen en heb 

daar direct ook weer een volière gebouwd. Ik hoorde toen ook dat ben bezig was met het 

oprichten van een volièrevereniging. Ik ben lid geworden op de oprichtingsvergadering nu dus 

40 jaar geleden.  Direct kwam ik in het tentoonstellingsbestuur en in 1982 werd ik penning-

meester. Dit ben ik nu  na 34 jaar nog steeds en na volle tevredenheid.  

 

Al een tijdje liep ik met het idee rond om een boekje te schrijven over onze volièrevereniging 

BEO, waar ik toch wel een beetje mee vergroeid ben.   

BEO  bestaat  nu dus 40 jaar en  zo'n jubileum moet eigenlijk 

niet ongemerkt voorbijgaan, want ik vind het toch wel een  

mijlpaal en ook belangrijk dat de geschiedenis wordt vast- 

gelegd.  15 Jaar terug heb ik het boekje geschreven over 

“BEO 25 jaar”.Dat was toen heel wat werk. Mijn plan nu was  

om dat boekje te herschrijven, te actualiseren en aan te  

vullen met de laatste 15 jaar. Niet zo'n grote klus zou je 

zo zeggen.  Ik heb me hier echter behoorlijk op “verkeken”, 

maar wie A zegt moet ook …... 

 

Nu ligt het boekje voor U en ik ben blij dat het gelukt is.  

Veel sneupwerk in oude clubbladen, catalogi en oude  

notulen en  foto's hebben uiteindelijk dit boekwerkje  

opgeleverd. Het is wat uitgebreider dan de eerste uitgave  

en vooral gevuld met wat meer foto's.   

In het boek staat een  artikel over de volière in het Julianapark. Deze volière was destijds wel 

ons paradepaardje, maar bij gebrek aan Gemeentelijke  financiën  is de volière uiteindelijk 

toch afgebroken. Informatie hierover heb ik ontvangen van Henk K. van der Wal uit 

Leeuwarden, die bezig was met de historie van 100 jaar vogelverenigingen in Friesland te 

verzamelen. Henk hartelijk dank hiervoor. Ook wil ik Ruurd Oosterkamp bedanken voor een 

groot deel van de foto's. Bij veel evenementen nemen hij en ik meestal veel foto's, die nu goed 

van pas kwamen. 

Ik kan wel redelijk met de computer overweg, maar heb toch even hulp gezocht en gekregen 

van Rik Denekamp uit Workum. Hij is fotograaf en doet aan projectsupport en hij heeft mij 

geholpen met het  samenstellen. Ook Rik hartelijk dank hiervoor. 
 

                                                                     Ik wens u heel veel leesplezier met dit boekje vol met 

                                                           herinneringen van de afgelopen 40 jaar BEO. 

 

 

                                                                                                                                Geert Wind. 
 
 
 
 

Uitreiking 1e boekje door vz Siep Rollema aan 

ons oudste lid van toen Gerrit Gerritsma(links).     5 



           BEO IN   HET   KORT  DOOR   DE   JAREN  HEEN. 
 
 

1976   8 November  oprichtingsvergadering  BEO  met  27 leden. 
 

1977   Eerste vogelbeurs  en eerste tentoonstelling in “de  Doele” 
          met 240 vogels. 

 
1978   Eerste clubblad uitgegeven. 

 
1979   Ledental stijgt tot boven de honderd. 

 

1980   Succesvolle bloemschikwedstrijd op TT. 
 

1981   Ledental  stijgt tot 121. Hoogst aantal leden tot op   heden. 
           Rein Tolsma  volgt Bram Bons op als voorzitter  en Steven de 

           Vries wordt ringencommissaris. 
 

1982   Secretaris Reijer Flapper verhuist en wordt benoemd tot  erelid. 
          Volière Julianapark wordt door leden BEO gerenoveerd. 

           René Wortman wordt secretaris en Geert Wind penningmeester. 
 

1983   Financiële crisis door te duur clubblad. 
 

1984   De nieuwe secretaris Gerard Tesselaar  brengt de zangkanaries onder 
           de  aandacht. 

 

1985   10 BEO-leden volgen erfelijkheidsleercursus. 
           Foto-tentoonstelling van eigen leden tijdens TT. 

  
1986   10-Jarig bestaan BEO met grote verloting en 1000 pennen  in  

           de verkoop. 
 

1987   Enkele  ontevreden “zang-leden” stappen op en richten een nieuwe 
          club op “de Hanze” en wordt al na 2 jaar weer opgeheven. 

                                  
1988   Secretaris Gerard Tesselaar treedt af  en  hij maakt  15  parkieten- 

          kooien voor de vereniging.      Lammert Kroese wordt secretaris. 
 

1989   Busreis Vogelpark Walsrode Duitsland. Laatste TT in “de Doele” 

1990   BEO  organiseert Friese Kampioenschappen (Districts –TT)  in       

          Wommels  met 1461  vogels. Een hoogtepunt. 

 
1991  TT verhuist naar “Ons Gebouw”.   O.a. Gerard Tesselaar, Steven de 

          Vries en Rein Tolsma  maken zelf veel nieuw TT-materiaal. 
                                                                                                                                                  

1992  Landelijk opgezette actie “Kom in de kooi” ook bij BEO geen succes. 
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1993   BEO-leden bezoeken  wereld-TT  in Breda. 



          BEO houdt grote Bingo-avond  in “de Groene  Weide”. 

 
1994  Veel dode kanaries, doordat er geen entstof lever baar is en  veel dode  

          jongen door  warme zomer. Minder vogels op TT, maar  hogere kwaliteit. 
 

1995  Secr. Lammert Kroese  treedt  af  i.v.m. Verhuizing. Thijs Bartsma  
         volgt hem  op. 

 
1996  Herindeling regio’s. Bolsward  hoort nu in het rayon Noord-West.  

         Voorzitter Rein Tolsma plotseling overleden. 
 

1997  Gerrit Gerritsma en Romke Hoogstra onderscheiden i.v.m. Repect- 
          tievelijk  meer dan  40 en meer dan 25 jaar lid van N.B.v.V. 

          Excursie naar Makkumer Noordwaard. Siep Rollema wordt gekozen als 
          nieuwe voorzitter. 

 

1998  Leden BEO  bezoeken wereld-TT in Zutphen. 
 

1999  Hoofdredakteur  Hessel Kolkena heeft eindelijk  opvolger : Martin   
          Foekema.   BEO organiseert voor de eerste keer een  rayon- 

          tentoonstelling. 
 

2000  TT BEO met inzendingen  leden Makkum. Sicco Veenstra wint als 
          eerste BEO-lid goud op  Ned. Kampioenschappen. Ringencommissaris 

          Steven  de Vries overleden. 
 

2001  BEO bestaat 25 jaar en houdt wederom een  rayontentoonstelling 
          en viert op gepaste wijze haar 25-jarig jubileum, met o.a. een jubileum- 

          boek 25 jaar BEO door Geert Wind en 8 leden die 25 jaar lid zijn ge- 
          weest :Jules Bekema, Tjeerd Flapper, Albert Gerbrandy,Johan 

          Kolkena, Hessel Kolkena, Wim Dingemanse, Herman Ketelaar en  

          Geert Wind. Sicco Veenstra verrast hen met een gedicht. 
 

2002  Bloembollenaktie levert meer dan 700 euro op.  Sicco Veenstra  
         neemt voorzitterschap over van Siebren Rollema. Hectische taferelen  

         tijdens BEO-bestuursuitstapje met huifkar in Uffelte met op hol geslagen 
         paard, gelukkig  geen gewonden. 

 
2003  Ruurd Oosterkamp wint goud op Ned. Kampioenschappen. Hessel 

          Kolkena neemt weer clubblad voor zijn rekening. Oeds Delfsma 25 
          jaar lid. Fusiebesprekingen met Makkum  lopen op niets uit. 

 
2004  Oud-voorzitter Siebren Rollema overleden. Jouke Winselaar maakt  

         schitterend Fries houtsnijwerk voor prijzen Rayon-TT. Record aantal 
          inzenders  rayon: 44. Ruuurd Oosterkamp zet website op voor BEO. 

 

2005  Vogelgriep rukt op, maar TT gaat door. BEO koopt stellingen van 
         Makkum.                              7 

2006 Gerard Kolkena krijgt speld  bijzondere waardering  Nederlandse 



         Bond van Vogelliefhebbers. Romke Hoogstra 40 jaar lid NBVV. 

 
2007 Jelle Groen(sub-lid) treedt op als volkszanger op feestavond. Gerrit 

         Gerritsma  50 jaar lid NBVV. Hessel Kolkena overleden, jarenlang de 
         grote motor  van ons clubblad. BEO-leden verdienen geld voor BEO bij 

         Gondelvaart Workum.    Jan Dijkstra en G. van Brug 25 jaar lid.  
 

2008 Gerrit Feenstra volgt Hessel op als kanarie-enter. Gerrit Gerritsma  
         plotseling overleden.Oud-secretaris Gerard Tesselaar(92 jr) over- 

         leden. 
 

2009 Germ van der Burg volgt Thijs Bartsma op als secretaris. BEO-leden 
         weer aktief voor BEO bij Gondelvaart Workum. Fien de Vries, jaren 

         lang regelde  zij de  kantinezaken, overleden. 
 

2010 Jelle Groen schenkt alle TT-inzenders box met BEO-embleem. Ronald 

         Galema 25 jaar lid. Ed Martijn neemt de redactie voor zijn rekening. 
         Geert Wind  krijgt de speld van bijzondere waardering van de 

         NBVV. 
 

2011 Druk bezochte feestavond met oud-hollandse spelen van Jouke 
        Winselaar. Ook veel deelnemers aan uitstapje naar Fugelhelling Ureterp. 

 
2012 Ed Martijn presenteert schitterende film “35 jaar BEO”. Clubblad wordt 

        voortaan gedrukt ipv gekopieerd.  Jouke Winselaar stopt als jarenlange 
        hulp bij aanmaak clubblad. Succesvol uitstapje naar Texel. Door gebrek  

        aan entstof worden er dit jaar geen kanaries geënt. Steeds meer 
        postuurkanaries op TT. 

 
2013 Mooie excursie naar Avifauna met boottocht en etentje in Zaandam. 

        Thijs Bartsma volgt Romke Hoogstra  als TT secretaris en ringen 

        -commissaris.  BEO organiseert Friese Kampioenschappen in Nijland 
        met 1119 vogels. Dit is  een groot succes  door grote inzet BEO-leden.   

        BEO nu ook op facebook.   
 

2014 BEO leden spelen golf in Koudum. Tentoonstelling afgelast door 
        vogelgriep. 

 
2015 Romke Hoogstra(2x) en Geert Wind wereldkampioen op Mondial in 

         Rosmalen  en zilver voor Gerard Kolkena.  Juul Bekema verlaat na 15 
         jaar TT- commissie. Gerard van Malsen wordt TT-secretaris en 

         Gerard Kolkena  ringencommissaris  na terugtreden van Thijs 
         Bartsma.  Tentoonstelling gaat  van 3 naar 2 dagen.  Clubblad wordt 

         vervangen door nieuwsbrief en Ed Martijn stopt na 6 jaar als   
         redacteur. Gerard en Anika van Malsen  nemen het stokje over.  

         Ruurd Oosterkamp  vernieuwt de website.  Gerrit Feenstra   

         en Sander Sieperda komen in de  TT-commissie. 
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2016 Romke Hoogstra na ernstige  ziekte overleden. Onze voorzitter Sicco  



         Veenstra  wordt ook tot voorzitter benoemd van District Fryslân.  

         Volièreverenigingen van Sneek, Sudwesthoeke en BEO  praten over 
         samenwerking. Jacob Stapert 25 jaar lid. Oud-secretaris Lammert 

         Kroese overleden.  6 Leden Sneek doen mee met BEO-TT. 
 

                        8 November 2016 bestaat BEO 40 jaar. 
 

 
 

 
 

HOE HET EENS WAS….  
 
Onze vereniging is in 1976 opgericht, maar dit was niet de eerste    volièrevereniging in 

Bolsward. Volgens informatie van één van de oudste leden, dhr. Gerrit Gerritsma en 

vogelhistoricus Henk K. van der Wal, is er kort na de oorlog een Vogelclub “Zang en 

Kleur”genaamd, opgericht. 
 

 

 

 

 

 

 

 

In september 1952 werd er eerst 

een zangkanarieclub opgericht en in november 1952 een vereniging van volièrehouders.  Al 

snel komen beide verenigingen tot de conclusie dat het raadzaam is om samen te werken. 

Samen gaan ze verder onder de naam “Zang en Kleur”. Opmerkelijk is dat de afdeling zang 

zich aansluit bij de Algemene Nederlandse Bond voor Kanarieteelt en Vogelbescherming en dat 

de afdeling volièrehouders zich aansluit bij de Nederlandse Bond van Vogelliefhebbers. In het 

bestuur zaten  o.a.  A. Couperus, H. Brouwer en A. de Jong en later Jaap Gerritsma 

(voorzitter), Loo Andringa, Free Timme en Renze van der Zee. 

Ook toen werd er ieder jaar  een tentoonstelling gehouden  o.a. In de bovenzaal van Hotel “de 

Keizerskroon” (nu Kledingzaak Kooistra) en het was een leuke en levendige club, waar 

voornamelijk zang- en kleurkanaries werden gehouden.  Men kwam veel bij elkaar om dan te 

horen, hoe de kanaries hun lied brachten. Meestal vier kleine kooitjes op elkaar. Als de vogels 

dan niet wilden zingen,  nam men een lucifersdoosje, elastiekje er omheen en met een stokje 

op dat elastiekje strijken en ja  hoor, dan begonnen ze te zingen.  

Op de eerste TT in 1953 waren zelfs ara's en beo's te zien en veel kanaries. Burgemeester 

Bruinsma opende de TT en maakte bekend dat hij zich sterk zou maken voor een volière in het 

Julianapark. Toch kostte in die tijd ook de tt's al best veel  geld en er werden dan ook 

tentoonstellingen met andere verenigingen zoals Leeuwarden, Sneek, Makkum en Harlingen 

georganiseerd. In 1957 was voor Bolsward de 2e TT en hier waren meer dan 300 kanaries en 

meer dan 100 tropische vogels te zien en werd gehouden in de vroeger RK school in het 

Werkliedengebouw St. Jozef aan de Heeremastraat. Burgemeester Geukers opende de TT. In 

1959 werd er samen  met de Konijnen- en Pluimvee club een gezamenlijke TT gehouden. 

Bolswards Nieuwsblad schreef er het volgend over: 

De vogelshow in Ons Gebouw is met bijzonder veel  liefde en originaliteit opgezet. 

Er is een keur van tropische vogels te zien. Het diorama is een kunststuk. Er is zelfs een vijver 

aangelegd met goudvissen en zeelten. De achtergrond is zeer natuurlijk weergegeven. Ook tal 

van opgezette dieren vormen in deze opzet een aardig onderdeel. De show, waarop tal van 

zeldzame tropische dieren zijn te zien, duurt nog tot en met zaterdag. 
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Zowel leden van de kanarie- en volièrevereniging “Zang en Kleur” te Bolsward als niet leden 

zonden voor dit vogelparadijs hun dieren in. 



 

Ons oud-lid Gerrit Gerritsma viel goed in de prijzen, zowel met grasparkieten, kleurkanaries als 

gouldamadines scoorde hij hoog. 

Er is nog een foto-opname uit 1960 van het  toenmalige bestuur met de keurmeesters van  

een gewestelijke tentoonstelling gehouden in Bolsward. 

 

 

Foto Steggerda, opgenomen in het Bolswards Nieuwsblad 23 december 1960 

 

Zittend v.l.n.r. het bestuur van “Zang en Kleur” : 

D. Haagsma, F. Timme, R. van der Zee, J. Gerritsma, L. Andringa en A. Couperus. 

Staande v.l.n.r. de keurmeesters tijdens de Gewestelijke tentoonstelling in december 1960, de 

heren: J. Maat, Peeters, C. Dörsch, C. de Jong, F. Schouten van der Velde en E. Arp. 
 
 

 

Bolswards Nieuwsblad meldde: 

In zijn openingsrede legde burgemeester Geukers  er de nadruk op hoe steeds de vogels onder 

de schepselen de liefde van vele mensen hebben. Geen wonder dat velen hun vrije tijd geven 

aan deze sport en er veel geld voor over hebben. Zelfs heeft de mens wel geprobeerd de 

vogel, die zich vrij door het luchtruim kan bewegen, na te bootsen. 

Nu de 5-daagse werkweek op komst is, wordt het probleem van de vrijetijdsbesteding urgent. 

De ondernemingsgeest, waarmee deze tentoonstelling is opgezet, valt te prijzen, aldus 

burgemeester Geukers. Hij hoopte, dat deze volkomen zou worden gehonoreerd. 

Al was het een leuke vogelclub, de belangstelling verminderde. Zo werd Renze van der Zee 

voorzitter en ook Corrie de Groot en Gerrit Gerritsma kwamen in het bestuur. Toen ging het wel 

weer aardig en er was zelfs een vrouw bij de club (uniek toen) en wel mevrouw Vos, haar man 

was metselaar en zij hadden een sigarenzaak op het Skilwyk. Maar zoals ik al schreef, de 

belangstelling werd steeds minder. Ieder jaar een tentoonstelling kostte ook toen al veel geld 

en de pot  werd dan ook steeds leger. 

De vergaderingen werden steeds  minder bezocht  en   het bestuur zat er dan   met  één of 

twee leden. Daarom zijn  ze er mee gestopt en waar de kas en de boeken zijn gebleven is 

helaas niet bekend. Na 1962 zijn er geen publicaties meer aangetroffen en was “Zang en 

Kleur” ter ziele. 
10 



                HET ONTSTAAN VAN ONZE VERENIGING.. 

 

De halfbroers Steven de Vries en Reijer Flapper hebben in de jaren zeventig het plan opgevat 

om een volièrevereniging  in Bolsward op te richten. Deze   twee echte  vogelliefhebbers  

wisten dat er in en om Bolsward heel wat mensen woonden, die een volière hadden. Een 

vereniging in Bolsward zou dan ook beslist bestaansrecht hebben. De heer (oom) I. (Nats) 

Gerritsma en Bennie Canrinus  werden benaderd  en met zijn vieren  hebben ze de 

voorbereidingen getroffen voor het beleggen van een vergadering. Gerritsma (een echte 

duivenman) regelde de zaal van de duivenclub  en er werden verschillende mensen 

aangeschreven en er werd een advertentie geplaatst in Bolswards Nieuwsblad. 

Deze 4 heren, die dus met recht de grondleggers van onze  huidige vereniging kunnen worden 

genoemd, hebben op 8 november  1976 deze oprichtingsvergadering belegd. 

De vergadering werd gehouden in het gebouw van Postduivenvereniging De Gouden Wieken in 

de Hoogstraat te Bolsward. 

 

 

 

                                                                                          

 

 
 

 
 

 
 

 
 
                                                                                                               Links de notulen van de  oprichtings- 
                                                                                                                vergadering op 8 november 1976. 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 



11 

                                                                                                                                     

Er waren ruim twintig belangstellenden op deze vergadering aanwezig. 

Het openingswoord werd gedaan door de heer Nats Gerritsma. Hij stelde voor direct een 

voorlopig bestuur te benoemen en dit geschiedde. Gerritsma werd zelf voorzitter, Reijer Flapper 

werd secretaris en Steven de Vries werd penningmeester. Daarna werd er een agenda 

opgesteld. De belangrijkste punten van deze vergadering waren o.a. Bij welke bond men 

aangesloten wilde worden, hoogte contributie, wel of geen clubblad, propaganda voor de 

nieuwe club en de naam van de club. Veel huiswerk dus voor dit nieuwe bestuur. 

Er werd contact gezocht met de Nederlandse Bond van Vogelliefhebbers. Het Bondsbestuur 

bood direct hulp aan en zo konden er op de volgende vergadering op 29 november twee 

Bondsbestuurders ( de heren Forsten en Kars) en 22 belangstellenden verwelkomd worden. 

Een hoopvol begin. Nadat de Bondsbestuurders uitleg hadden gegeven over wat de 

Nederlandse Bond van Vogelliefhebbers voor de leden kon betekenen  werd  onze vereniging 

officieel ingeschreven. 
 

 
De officiële brief van inschrijving bij de Nederlandse Bond 

van Vogelliefhebbers per 1 december 1976. 

De naam was inmiddels ook bekend. Reijer Flapper kwam met de naam BEO (Bolsward  En 

Omstreken). Eenieder kon zich vinden in deze mooi gevonden naam. 

Het  bestuur werd aangevuld met de heren Bram Bons (ringencommissaris), Sjoerd Kooistra 

en H.W.J. Otten. Otten werd de nieuwe voorzitter, omdat dhr. Nats Gerritsma zich terugtrok nu 

alle voorbereidingen achter de rug waren. 
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De heer Nats Gerritsma bleef nog jaren lid van de club. Hij betaalde echter nooit zijn 

contributie   per bank.  Ik ging altijd even bij hem langs om het geld contant te innen. “Ik vind 

dat veul gesellicher ju, dan kinne we oek even prate”. Nou dat konden we zeker, want hij kon 

uren over “sien veugels en en vooral sien duven” praten.  Mooie herinneringen aan deze man, 

die op geheel eigen wijze zijn leven inhoud gaf. Hij  overleed in juni 1991 tengevolge  van een 

triest brandongeval in zijn woning aan het Grootzand op  82-jarige leeftijd. 

De contributie werd vastgesteld op f 30,-- en alle aanwezigen lieten zich inschrijven als lid. 

Er werd in deze eerste jaren 9 of 10 keer per jaar een bijeenkomst gehouden. Vele tips werden 

uitgewisseld   op de vergaderingen over voeding, ziekten en kweek. Vele nieuwe leden  hadden 

er ook geen weet van hoe een tentoonstelling in zijn werk ging, maar dit werd snel anders. Al 

een jaar na oprichting werd de eerste tentoonstelling georganiseerd en er werden door 27 

inzenders 240 vogels ingestuurd.  Een fantastisch begin. 

TT-materiaal werd gratis beschikbaar gesteld door zustervereniging  Sint Annaparochie. 

Voorzitter Otten trad wegens drukte terug en Bram Bons werd de nieuwe voorzitter. Bram was 

tevens tt-secretaris, omdat hij  veel TT-ervaring had  door zijn lidmaatschap in Leeuwarden. De 

TT commissie werd aangevuld met Bertus Nieuwenhuis, Broer Eekma en Geert Wind. 

 

Het ledenbestand was toen inmiddels opgelopen tot ongeveer 50 personen. 

 

Elders in deze uitgave vindt u een volledig overzicht van alle prijswinnaars door de jaren heen, 

het verloop van het ledenbestand  en de bestuurswisselingen. 

 

 

 

Brief van de districtvoorzitter 

over de  tentoonstelling   in 1977. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Eén   van  de  oprichters  was  dus  Reijer Flapper.  Hij  heeft 

in  de  eerste  jaren  enorm  veel  gedaan  voor  de BEO.  Hij   

bedacht niet alleen  de naam  van de  vereniging, maar start-  

te samen met enkele  andere  leden het clubblad op.  Maakte 

tekeningen  voor  de  voorkant  van de catalogus en was ook 

6 jaar zeer actief als secretaris.  

Toen hij aangaf naar Soest te verhuizen om daar een dieren- 

speciaalzaak  te  gaan  runnen, betekende dit ook  een grote  

aderlating voor de club. 

Op de jaarvergadering van1982 werd Reijer Flapper benoemd 

tot erelid van BEO.  

In 2015 is Reijer met zijn vrouw Coby weer teruggekeerd  

naar het heitelân en woont nu in Workum. Hierdoor kan hij ook de bijeenkomsten weer 



bezoeken en wie weet...  komt er nog eens een volière in zijn tuin. 
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Het LOGO van  BEO. 
 
Iedere vereniging of bedrijf heeft een logo en zo ook BEO. 

Alleen BEO heeft meerdere uitvoeringen gekend in de af- 

gelopen 40 jaar. 

Het eerste bekende logo is een tekening, vermoedelijk  

gemaakt door Reijer Flapper en gebruikt bij de aankondi- 

ging van onze eerste vogelbeurs in 1978. 

 
                                           Hierna kwam de echte beo tevoorschijn en deze afbeelding komt 

                                           in bijna alle volgende logo's voor en bepaalt met recht dan ook 
                                           het gezicht van  onze club. 

 

 

 
 

                                                   

 

 

 

                                                   Rechts een leuke variatie op dit 

                                                   logo wat o.a. voorkwam op de  

                                                   voorkant van de catalogus van  

                                                   1980. 

                                                    

 

Hierna kwam dit logo in de jaren negentig een paar keer een leuke variatie op de cat- 

logus van o.a. 1993. 

 

In 2002 kwam bovenstaand logo (links) naar voren en dit gebruiken we ook nu nog steeds. In 

2009 werd het wel gewijzigd in de rechtse versie, maar dit model werd afgekeurd en nu gaan 

we dus door met het  linker logo. Maar afwachten hoe lang dit voortduurt. Wie weet komt er 

nog eens wat nieuws. Wat het ook wordt, het gaat er om dat we herkend worden in het logo 



en zo ook onze club onder de aandacht brengen bij geïnteresseerden. 
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DE CLUBBIJEENKOMSTEN. 
 
De vergaderingen werden in de beginjaren goed bezocht. Tegenwoordig is dit wel eens een 

probleem voor het bestuur. Hoe krijgen we onze leden op de vergadering? De behoefte om te 

vergaderen lijkt er voor velen niet te zijn. Dit is erg jammer, want men kan op dit soort 

avonden veel opsteken. Niet alleen van sprekers, maar ook vooral van elkaar.  

Een leuke anekdote uit de beginjaren is, dat er op een vergadering werd gevraagd om spreker 

Barend Cruijff uit te nodigen. Hij had een lezing over papagaaien en parkieten.   Het bestuur 

deelde mee dat dit veel te duur werd. Eén van de leden gooide meteen vijftig gulden op tafel 

als bijdrage in de kosten. De heer Cruijff kwam en het werd een groot succes. Er waren maar 

liefst 41 personen aanwezig van de toen 70 leden. 

Veel avonden werden door de jaren heen verzorgd door eigen leden. Zo kregen we o.a. films 

en/of dia’s te zien van  Walsrode en Australië en van opnames bij de kwekers thuis. Ons lid 

Tjeerd Flapper wil ik graag even  speciaal noemen. Hij heeft vele avonden verzorgd met  een 

foto-, zaad-, of vogelquiz en leuke spellen. 

 

Ook hebben we een keer meegemaakt dat de spreker voor aanvang van de vergadering al 

weer was vertrokken. Het bestuur was volgens deze spreker niet op tijd aanwezig. Het bestuur 

was er omstreeks 5 minuten voor 8 en rekening houdend met het “Boalserter ketierke” was dit 

wel op tijd, maar hier had de spreker nog nooit van             gehoord en was dus al weer 

verdwenen. Wij hebben de avond toen gevuld met bespreking van kweekervaringen en over  

het behandelen van ziekten. Zo werd  het toch nog een leerzame avond. 

 

 

Verloting op clubavond met o.a. aan de tafel Thijs Bartsma, Sicco Veenstra , Thom Miedema, 

en Gerrit   Gerritsma, Geert Wind met de loten-emmer,  Jules Bekema en Jouke Winselaar. 

 

Eén  van  onze leden had  wel een heel aparte oplossing voor  ziekten. Wanneer hij een zieke 

vogel ontdekte,dan pakte hij zijn luchtbuks en schoot de vogel meteen van de stok. Dat een 

zieke vogel  vaak toch  dood gaat is ons wel bekend, maar deze manier van handelen was wel 

zeer  rigoureus. De manier waarop dit door de schutter werd verteld,    zorgde deze avond 

echter wel voor veel hilariteit. De clubavonden worden de laatste jaren redelijk bezocht en 

zijn altijd erg gezellig. De opkomst ligt zo tussen de 15 – 20 leden. Het is voor het bestuur 



altijd puzzelen, wat voor geschikte invulling men de clubavonden kan geven. Daarom is er nu 

ook voor gekozen om het aantal op 3 te houden  +  de feestavond  en een uitstapje in mei. 
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              VERLOTINGEN. 

 

In de beginjaren van de BEO werd er jaarlijks een grote verloting gehouden om vooral de 

kosten van de tentoonstelling te dekken. Er werden dan 2000 of 3000 loten door de leden aan 

de man gebracht. Een heel karwei. Wij hebben dit tot 1988 vol kunnen  houden, maar daarna 

was het niet meer mogelijk om de leden te motiveren om loten te verkopen. 
Gerard Kolkena en Steven de Vries regelden altijd deze grote verloting. Het was natuurlijk heel 

jammer voor de penningmeester, dat deze grote verloting kwam te vervallen. Nu wordt er 

alleen een  verloting  

tijdens de tentoonstel- 

ling gehouden en  die  

verloopt gelukkig zeer 

succesvol. Dankzij  

vooral Alie Veenstra(foto) 

en de helaas ons ont- 

vallen Anneke Hoogstra  

en Gerard Kolkena. Hij wist  

en weet op onnavolgbare  

wijze steeds veel prijzen 

bijeen te sprokkelen 

bij bedrijven en winkeliers.            
 
Loterij-commissielid  Geert  

Wind feliciteert dhr. M. de 

Groot met het winnen van  

een fiets. De hoofdprijs van 

de verloting in december  

1978. Links  op de   foto  

fietshandelaar Hendrik 

Kroontje en rechts toen- 

malig voorzitter Bram Bons. 
 

 

 
 

 
             

 
 

 
                                                                               Grote verloting  op Friese   

                                                                                              Kampioenschappen in Nijland 

                                                                                              met Josephine van der Burg 

                                                                                              en Alie Veenstra. 
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ZAALACCOMODATIES. 
 
Zoals u heeft kunnen lezen is onze vereniging opgericht in gebouw “de Gouden Wieken” aan de 

Hoogstraat in Bolsward. Daarna werd al snel gekozen voor een zaal in “Soc.de  Doele”. Hier 

werden ook onze  eerste 13 tentoonstellingen  gehouden. Wij  denken hier met veel genoegen 

aan terug. Het was wel eens letterlijk en figuurlijk passen en meten met dhr. Wybenga Sr. en 

later met Hugo en Hetty, maar we zijn er altijd weer uitgekomen. Ik weet nog dat we een keer 

de opening van de tentoonstelling in “café Centraal” hebben moeten houden wegens 

plaatsgebrek in “de Doele”. Na de opening moesten we door het winterweer naar de 

tentoonstellingszaal in “de Doele”.   

 

 

Foto-opname van de laatste tentoonstelling in “Soc. De Doele” in 1989. v.l.n.r. de leden Kees 

de Haan, Steven de Vries, Westra, Geert Wind, Sicco  Veenstra en Lammert Kroese. 

 

 
Later toen “de  Doele”  werd verbouwd en 

een  wat ander karakter kreeg moesten wij 

een nieuw onderdak  zoeken  voor de 

tentoonstelling. Wij vonden dit in ons 

huidige onderkomen “Ons Gebouw ”. Een 

heel mooi plekje. Onze vergaderingen  

hebben we   een paar jaar  in “de Groene 

Weide” gehouden en een paar keer in “het 

Wapen van Wonseradeel”, maar nu ook al 

weer  jaren in  “Ons Gebouw”. Alles onder 



hetzelfde dak en we hopen hier nog jaren te blijven in goede samenwerking met beheerder 

Ruurd Kroon. 
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VOGELBEURS BEO. 

In 1978  werd er door onze vereniging voor het eerst  een vogelbeurs georganiseerd in Soc. 

De Doele. De aanloop was matig, maar werd toch nog enkele keren herhaald. De entree was 

gratis. Er werd een inleg gevraagd van 15 ct per aangeleverde vogel. Er  werden 1 of  2 

handelaren  uitgenodigd, zodat men altijd de overtollige vogels kwijt kon.  

Er waren echter ook markten in Leeuwarden, Franeker, Joure, Drachten, Jubbega  e.d.  Dit was   

wat teveel van het goede en uiteindelijk is alleen Joure uitgegroeid tot een volwaardige 

vogelmarkt.   Ook Franeker heeft nog steeds haar vogelbeurs, maar deze is veel kleiner  van    

opzet. BEO had haar laatste markt in februari 1984.   

                 

                Uitnodiging  en krantenartikel over de eerste Vogelbeurs in Bolsward. 

HET CLUBBLAD 

Het clubblad van BEO is voor het eerst uitgegeven op 10 april 1979. De aanzet werd gegeven 

door de toenmalige zeer actieve secretaris Reijer Flapper. 

Hij deed dit samen met Frans Huissteden en  Harm Hendriksma. In 1979 werden er van het 

geld dat was bijeengebracht met de grote verloting een betere typemachine en een 

stencilmachine gekocht. Frans nam de redactie later bijna helemaal alleen voor zijn rekening  

en droeg de fakkel in 1982 over aan dhr. H. Hielkema. Hielkema kreeg al vrij snel assistentie 

van o.a.  Hessel Kolkena. 

Hessel schreef hier zelf het volgende over: 

Ik werd gebeld door    voorzitter Rein Tolsma  of ik het clubblad wilde maken. Ik heb toen ja 

gezegd, maar wist niet waar ik aan begon. De stencilmachine kwam bij mij op de zolder, die ik 

verwarmd had en na wat oefenen kon ik met de machine overweg. 

Hielkema was de typist en zorgde, dat ik de stencils kreeg. Na het stencilwerk ging alles naar de 

drukkerij voor het vouwen, nieten en snijden. We waren niet zo’n rijke vereniging en dat kon je op 

het laatst aan de stencilmachine merken. Het ding ( of kreng) was dermate verouderd, dat er teveel 

inkt op de stencils kwam. Hierdoor   bleef de boel haken en/of scheurde, zodat er weer geplakt 

moest worden. Als het klaar was, had ik een fles spiritus nodig om alles weer schoon te krijgen. 

Met de tentoonstelling was het dan wel eens paniek, omdat de catalogus op tijd klaar moest voor 

de opening. Zo kwam het wel eens voor dat we met 10 man aan het vouwen waren, omdat het 

weer eens mis ging. Achteraf gezien toch ook wel weer leuk. Later kwam ik in het bestuur en 

kwam Arie Hilt met mij  in de redactie. Grietje de Vries typte het boekje en wij zorgden voor 



bladvulling. We hadden ook een keer een foutje gemaakt. De catalogus moest je toen van achter 

naar voren lezen. Toen Arie en Grietje er na enkele jaren mee stopten, stond ik er alleen voor. 

Toen ik na vele jaren aangaf te willen stoppen, werd ik toch enkele malen weer overgehaald. Ik kon 

er denk ik ook niet zonder.  
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Toen we een elektrische typemachine en een kopieerapparaat kregen betekende dit een hele 

vooruitgang. Op de oude typemachine moest ik soms met de vuist op slaan om een bepaalde 

letter op papier te krijgen, terwijl je bij de nieuwe machine maar naar een letter hoefde te wijzen 

en het hele woord stond er al op. 

De advertenties maakten we  (Gerard en ik) nu ook zelf en dus helemaal geen drukkerskosten 

meer. 

In het jaar 2000 heeft Martin Foekema het van mij overgenomen en in 2001 ben ik uit het bestuur 

gegaan. Ik denk dat ik het wel zal missen, want het was toch een hele mooie tijd. 

Tot zover de ervaringen van Hessel. 

Ook onze voorzitter Sicco schreef in ons allerlaatste clubblad over de geschiedenis van het 

clubblad. Ik heb hier een deel van overgenomen. 

Het vermelden waard is, dat BEO ook enkele jaren tot 1986 een echte typiste had in de 

persoon van Coby Jullens.  Ook lid van de club. Grietje de Vries heeft het van Coby 

overgenomen tot 1990. 

Het kopieerapparaat waar Hessel al over schreef stond in Nijland bij Gerard. Duizenden vellen 

A4 papier gingen door de machine en handen van Gerard en Hessel.  

De investering van bijna 4000 gulden  was het  zeker waard.  

De omslagen werden vooraf per jaargang gemaakt  bij drukkerij van der Meulen van 1981 tot 

1983 en van mei 1983 t/m 1988 bij drukkerijen in Sneek. Deze  omslagen waren wat dikker en 

beter van kwaliteit. De broers Kolkena wilden dat het blad er picobello uitzag. Nadat Gerard 

het allemaal gekopieerd had, ging het naar Hessel voor vouwen en nieten. Duizenden rondjes 

om de keukentafel, die dienst deed als werktafel om van alle losse bladzijden een boekje te 

maken. Zo ging het ook met de catalogus. Gerard had alle advertenties al op maat gemaakt, 

geknipt en geplakt. De inzenders wachtten in spanning bij de opening of de catalogus wel op 

tijd klaar zou zijn. De mannen kwamen wel eens in tijdnood, maar het lukte toch altijd weer. 
 

 

 

 

Hessel (links) en 

Gerard Kolkena. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Iedere keer kon het bestuur Hessel weer zo ver krijgen, dat hij mede door de liefde voor de 

club het toch maar weer wilde proberen. In 1999 kreeg hij hulp van Jouke Winselaar, die veel 

vouwwerk en  de verzending verzorgde. 

In 2000 heeft Hessel eindelijk een opvolger gekregen in de persoon van Martin Foekema. Dit 

heeft echter niet lang geduurd. Het lukte niet echt met Martin en  toen werd Hessel toch weer 

bereid gevonden het te doen. 

Hij heeft dit nog een aantal jaren kunnen doen, meestal met zijn broer Gerard totdat Hessel 

ziek werd en in 2008 overleed. Een groot verlies voor BEO.  Gerard nam het alleen over, totdat 

Ed Martijn in beeld kwam. Ed was zeer handig met de computer en gaf ons clubblad weer  

glans. Het boekje werd niet meer gekopieerd, maar gedrukt en kwam  kant en klaar bij de 

drukker vandaan. Jouke Winselaar heeft  jaren vouwwerk geregeld, maar dit was nu 



overbodig. Het blad werd ook digitaal verspreid en was dan ook in kleur te bewonderen. Toen 

Ed echter in 2015 te kennen gaf te willen stoppen en ook Gerard het genoeg vond hebben 

bestuur en leden besloten te stoppen met het clubblad en verder te gaan met een nieuwsbrief.  

In deze tijd heeft bijna iedereen internet en gaat communiceren op deze manier sneller en 

gemakkelijker. Gerard en Anika van Malsen verzorgen nu de nieuwsbrief en hopelijk  gaat dit 

nog in lengte van jaren door. Zolang bestuur en leden maar tijdig voor kopy zorgen is het snel 

geklaard.                                              19 
De website. 
 

In 2004 werd de BEO website gelanceerd door ons lid Ruurd Oosterkamp. 

www.vogelverbeo.nl  voorziet in een grote behoefte, zowel voor eigen leden als anderen. De 

site is al bijna 40.000 keer bezocht. De site is al weer een paar keer vernieuwd en is een 

prachtig visitekaartje voor BEO. De nieuwsbrief wordt ook op de site vermeld. 

Alle lof voor Ruurd, die het beheer  naar volle tevredenheid uitvoert. Ook houdt Ruurd BEO op 

facebook bij.  

 

 

                                                                                         Ruurd  Oosterkamp 
                                                              

            DE TENTOONSTELLING 

De tentoonstelling is voor veel van onze leden het belangrijkste evenement. Het willen weten, 

wat voor kwaliteit vogels je in het hok hebt en de onderlinge concurrentiestrijd zijn daarbij de 

belangrijkste redenen. Wat de belangrijkste resultaten zo door de jaren heen waren en hoeveel 

inzenders en vogels er jaarlijks  meestreden, kunt u elders in dit overzicht teruglezen.  

Toen wij in 1977 onze eerste tentoonstelling hielden, hadden wij nog maar weinig materiaal. 

Wij leenden dit van andere verenigingen. De leden kregen tekeningen van kooien uitgereikt om 

vooral kleine tropenkooien te maken. Ook kochten wij stellingen elders in het land, die wij 

hebben opgehaald met een “gammele” bus van de familie van Stroe. Het werd bijna een 

wereldreis, maar wij hadden nu eigen stellingen. Deze stellingen hebben we maar enkele jaren 

gebruikt, mede omdat deze stellingen van metaal waren en dus zeer zwaar en onhandig. 

Onze oud-secretaris Gerard Tesselaar en uitstekend timmerman stelde voor zelf  houten 

stellingen te maken. Deze stellingen zijn jaren  gebruikt.  

We hebben sinds enkele jaren weer metalen stellingen, een flinke investering voor de 

vereniging. Je gebruikt ze ook maar 3 dagen per jaar. Om samen met andere verenigingen 

stellingen aan te schaffen is helaas niet gelukt. 

http://www.vogelverbeo.nl/


Toen wij met onze tentoonstelling van “de Doele” naar “Ons Gebouw” verhuisden betekende dit 

tevens dat de keurmeesters nu bij kunstlicht moesten keuren. Rein Tolsma en Steven de Vries 

hebben toen in korte tijd 5 grote lichtbakken gemaakt die op de keuringstafels kunnen worden 

geschroefd.  Het voordeel van keuren bij kunstlicht is, dat alle vogels onder gelijke 

omstandigheden worden gekeurd. Voorheen keurde men voor het raam en dan was het wel of 
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niet aanwezige zonlicht  een sterk bepalende factor bij de keuring. Deze lichtbakken gebruiken 

we nog steeds, nadat ze in 2015 zijn opgeknapt door ons lid Chris van der Burg. Ook het 

andere  materiaal moet wel eens even door de handen voor een schoonmaak- of schilderbeurt. 

Ruurd Oosterkamp, Gerrit Feenstra, Germ en Chris van der Burg en Romke Hoogstra in actie. 

 

De tentoonstelling begint voor de TT-commissie al in september. De TT-secretaris moet dan het 

vraagprogramma  eventueel wijzigen aan de hand van veranderingen van de Nederlandse 

Bond of  wijzigingen, welke zijn doorgevoerd op de laatst gehouden jaarvergadering. 

Wanneer  alle inschrijfformulieren binnen zijn, moeten deze in de computer worden verwerkt. 

Voor de intrede van de computer, moest alles op lijsten worden ingevuld en   de hele catalogus  

moest  door onszelf  worden  ingedeeld. Ook moesten er “blinde” lijsten voor de keurmeesters 

worden gemaakt. Nu is er een kant-en-klaar  computerprogramma beschikbaar, wat het 

allemaal een stuk eenvoudiger, maar vooral ook mooier maakt. Een hele vooruitgang. 



 

    Germ vd Burg en TT-secreatris Romke        Jules Bekema en Jouke Winselaar zetten de 

   Hoogstra nemen de vogels in van Oeds       ingenomen vogels op de stelling. 

   Delfsma .                                            21 

Alle inzenders krijgen hierna de toegekende kooinummers met de inbreng/afhaalkaart.   

De dag voor de keuring moet alle benodigde TT-materiaal naar de zaal worden vervoerd en 

dan begint de opbouw van de stellingen. 

Sinds 2015 is de tentoonstelling met 1 dag ingekort. Op donderdag is de opbouw. 's Avonds 

worden de vogels ingebracht en wanneer alle vogels op de juiste plaats staan en zijn voorzien 

van voer en water, zit de eerste dag er op. 

 

 

                   Geert Wind, Sicco Veenstra, Romke Hoogstra,Siep Rollema en een  

                   keurmeester   bezig  met de administratie en het invoeren van  

                   de gegevens in de computer. 
 

 



 

Johan Kolkena en Jouke Winselaar (allebei TT-commissie-leden) voeren een laatste contrôle 

uit. 
 

22                   

Vrijdags is dan de keuring. De keurmeesters , die soms van ver moeten komen  starten om 9 

uur  met hun werk.  Een aantal vrijwilligers, voordragers, brengt de te keuren vogels bij de 

keurmeester en zetten ze beoordeelde vogels  terug op de stelling.  De keurmeesters zitten 

achter een grote tafel met daarboven een lichtbak. Zodoende  kan de keurmeester de vogel 

goed bekijken en zijn bevindingen  noteren op een keurbriefje. De zangkanaries worden in een 

apart zaaltje gekeurd, waar de keurmeester 4 zangkanaries tegelijk op tafel zet. Daarna wordt 

van elke vogel afzonderlijk beluisterd welke tonen hij laat horen in zijn zang. Men let er dan op 

of o.a. de tjok,  de klok,  de  rol of de bel wel of niet in het lied voorkomen. De laatste jaren 

worden door te weinig deelname geen zangkanaries (harzers en waterslagers) meer gevraagd 

op onze tentoonstelling. 

 



 
Links een keurovereenkomst met in dit geval een   zangkanarie-keurmeester en rechts een 

keurbriefje van een zangkanarie. 

     
De keurmeester legt voor elke vogel zijn bevindingen vast op een keurbriefje.  Er wordt gelet 

op o.a  Formaat, model, houding en conditie. Daarnaast let men op de poten, snavel en 

bevedering v.w.b. kleur en tekening. Tevens kan de keurmeester zijn positieve of negatieve 

bemerkingen op het keurbriefje kwijt. Vooral deze bemerkingen zijn zeer belangrijk voor de 

eigenaar. Alles met elkaar resulteert dit in een aantal punten. 

Alle keurbriefjes worden dan in de computer verwerkt en aan de hand van de punten wordt er 

door de keurmeesters in de verschillende hoofdgroepen een kampioen aangewezen. 

Als dit allemaal klaar is, is het meestal al rond 4 uur en dan moet de catalogus  worden 

gedrukt. Dit alles moet dan wel 's avonds voor de opening klaar zijn. Iedere keer weer een 

spannend karwei en een race tegen de klok. 23 



 

Keurbriefje met belangrijke bemerkingen, waar de eigenaar iets mee kan. 

 

De andere vrijwilligers in de zaal, zorgen ervoor dat de zaal er keurig uit komt te zien voor de 

opening. Ook worden alle kooien voorzien van kaartjes, waarop de behaalde prijs staat 

vermeld. Al jaren  een vast karwei voor Johan Kolkena. 

 

           Hier ontvangt Johan zelf een gewonnen prijs uit handen  van Romke Hoogstra.             

          

Tevens moet de verloting  worden geregeld, waarvoor prijzen ingekocht  of opgehaald moeten 

worden. Alie Veenstra regelt al jarenlang de lotenverkoop tijdens de tentoonstellingen. 

Gerard Kolkena sprokkelt vele prijzen bij elkaar door bij de middenstand van Bolsward langs te 

gaan.  
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Uiteindelijk gaat het natuurlijk ook om het resultaat. Het winnen van het bondskruis is het 

hoogste wat je op een TT kan bereiken en iedere inzender hoopt ooit dit kleinood eens te 

winnen. Al is er natuurlijk onderlinge rivaliteit, de keurmeesters beslissen en dit gaat vrijwel 

altijd zonder problemen.  Een sportieve strijd waarin  iedereen elkaar het beste gunt. 
 

 

               Om dit model van het felbe       Het felbegeerde bondskruis waar jaarlijks om 

                                                             werd gestreden. Dit model was er tot 2009. 
 

 
 

 
 

                                                              

Hierna kwamen er ander modellen zoals hier in 2010. Jules Bekema is de gelukkige en de prijs 

wordt uitgereikt door burgemeester Vroegindewei. 

 

 

In 2011 weer een ander model. Trotse winnaar werd Germ van der Burg met een prachtig Sint 

Helenafazantje. 

Op de dag van de keuring wordt er traditioneel  altijd Chinees gehaald. Samen met de 

keurmeesters, voordragers  en administrateurs is dit altijd een gezellige boel met het ene 

verhaal nog sterker dan het andere.  
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Samen gezellig Chinees eten  in 2015 met o.a. Johan Kolkena, Thijs Bartsma, Sicco Veenstra, 

Gerard en Anika en zoon jeugdlid Jari van Malsen. 

 

De kantine werd heel lang geregeld door o.a. Jetty Winselaar, Lena Tolsma , Anneke Hoogstra 

en/of  natuurlijk Fien de Vries, die de leiding had.. 

Het leek allemaal zo vanzelfsprekend, dat deze dames ieder jaar weer klaar stonden voor  

BEO, maar dat was het  niet. Een bloemetje op de feestavond en een welgemeend dankwoord 

en “in tút fan de foarsitter” was dan ook zeker op zijn plaats. 

Nu deze dames om verschillende redenen niet meer beschikbaar zijn, is de kantine al weer 

heel lang in handen van Johan Kolkena en hij doet dat tijdens de TT met hulp van o.a. Frearkje 

Wind en Josephien van der Burg. Ook tijdens vergaderingen regelt Johan de kantine. Een 

belangrijke schakel dus in het BEO-ketting. 

 

                 Een indruk van de tentoonstelling in “Ons Gebouw”.  
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Een mooi aanwinst was in 2010 de nieuwe volière. Deze demontabele volière is vakkundig 

gemaakt door Thijs Bartsma, Chris en Germ van der Burg. 

 

            Hier bekijken voorzitter Sicco Veenstra, TT-commissie leden Jules Bekema  

            en Johan Kolkena met één van de makers Thijs Bartsma de nieuwe aanwinst. 

    Johan Kolkena en Gerrit Feenstra  laden de kar om de TT-spullen daarna af te  

     voeren naar de   loods van  Jules  Bekema. 

 

Zaterdagmiddag om 3 uur is de tentoonstelling dan weer afgelopen en worden de vogels weer 

opgehaald door de eigenaren. Dan volgt  het afbreken van de stellingen en het schoonmaken 

van de zaal. Alle TT-materiaal  moet weer terug naar de opslagruimte bij Jules Bekema en dan 

is omstreeks 6 uur  alles klaar.  
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      Het opruimen door Thijs Bartsma en Klaas          Ook de WC-s moeten schoon.  Alie 

      van der Schaaf.                                                 Veenstra  klaarde dit klusje al vaak. 
 
Vele (vrijwilligers-)handen maken licht werk en het bestuur is altijd weer blij dat dit weer 

achter de rug is. De vrijwilligers praten dan nog even na onder het genot van een drankje en 

een hapje. 

                   

                   Gerard en Johan Kolkena, Sander Sieperda, Hessel Kolkena, Alie Veenstra  

                   en   Geert Wind tijdens de nazit aan de bar. 
 
Tot zover het verhaal over onze tentoonstellingen en de drukte ervoor , tijdens en erna. Dat er 

gelukkig altijd nog leden zijn, die zich voor onze club willen  inzetten is ook hoopgevend voor 

de toekomst. 

Onze oud-secretaris Tesselaar schreef eens in zijn verslag (1981)  het volgende: 
“Een mens moet toch wat hebben, dat hem plaagt”.”Laten dat dan maar vogeltjes 

zijn, tot meerdere groei en bloei van BEO”. 
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De catalogus. 
 
Over de catalogus schreef Sicco in het allerlaatste clubblad ook een artikel. Hij schreef o.a. dat 

het opvallend was dat er geen adverteerders stonden in de allereerste catalogus in 1977. Wel 

werd er een grote groep sponsors genoemd. De shows werden in het begin gefinancierd door 

het houden van grote verlotingen met o.a. als hoofdprijs een fiets. 
 

                                          Links de voorkant van de eerste 

                                          catalogus uit 1977.  
 

 

 

                                                                                                   Een mooie voorkant  

 

 

 

 

                                                                                                   Een mooi voorkant van  

                                                                                                   de catalogus in 1993. 

 

                                                                                                   Links een catalogus van 

                                                                                                   de  laatste jaren (2005). 

 

 

 

 

 

In 1984 hadden we een hele speciale catalogus. Door een foutje moest men de catalogus van 

achteren naar voren lezen. 

In 1990, tijdens onze districtstentoonstelling, werd de catalogus gedrukt bij drukkerij van der 

Eems in Oosterend. Het boekwerk kreeg veel lof toegezwaaid door publiek en inzenders. Hier 

ging echter wel een hele klus tot 3.30 uur in de nacht aan vooraf.  

Hessel en Gerard hebben er door de jaren heen honderden gemaakt. 

 
      Hessel (links) en Gerard Kolkena geconcentreerd bezig met de grote klus, de catalogus. 
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Certificaat 
bijzondere 
prestatie. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dit certificaat, ontworpen 

en aangeboden door ons  

erelid Reyer Flapper, werd 

in het verleden uitgereikt 

aan leden, die een bijzon- 

dere prestatie met hun vo- 

gel hadden geleverd. 

 

 
 
De feestavond. 
Gezellige avonden hebben we  door de jaren heen gehad. In het begin wel met Jan Balt en ook 

dhr. Kooiker heeft de muziek wel eens verzorgd. 

Later gingen we over op muziek via de CD van Jelle Oosterkamp. Jelle en zijn vrouw assisteren  

beheerder van Ons Gebouw  Ruurd Kroon en  zijn vrouw op de feestavonden met de bediening. 

Op de feestavonden zijn al heel vaak oudhollandse spelletjes gespeeld (gemaakt door vader en 

zoon Winselaar) en natuurlijk ook altijd de traditionele bingo en grote verloting. Ook heeft Jelle 

Groen een keer opgetreden als zanger met Nederlands repertoire.  Een hilarisch optreden. 

Met daarbij bijna altijd een heerlijke warme maaltijd via catering. 

Altijd een  erg gezellige avond en heel goed voor de onderlinge band. 

  

Hiltsje Stapert, Nellie en Gerrit Feenstra,Klaas en Itty vd Schaaf, Joke en Eddy Sterenborg. 
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    TT-secretaris Romke Hoogstra reikt met Gerard Kolkena de kampioensprijs zebravinken  

     uit aan de trotse winnaar Hessel Kolkena. Sicco Veenstra kijkt toe.(1998). 

 
                      Overzicht van de feestzaal in Ons Gebouw tijdens een feestavond. 
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Ook de dames die geholpen hebben bij de bediening  en de verloting op de TT en 

de beheerder worden niet vergeten en in de bloemetjes gezet. V.l.n.r. Frearkje 

Wind, Alie Veenstra, Ruurd Kroon, Lena Tolsma en vz Sicco Veenstra. 

 

FRIESE KAMPIOENSCHAPPEN 1990 IN WOMMELS. 
 
In 1990  heeft  onze vereniging  voor de eerste keer een Districtstentoonstelling 

georganiseerd. Districtstentoonstelling is eigenlijk de oude benaming, die nu nog  vaak  wordt 

gebruikt. Vanaf 1990 noemen we deze TT de Friese Kampioenschappen. Met deze 

naamsverandering hoopt men deze tentoonstelling nog meer uitstraling te geven. 

De tentoonstelling werd gehouden in Wommels, omdat er in Bolsward geen geschikte  

accommodatie te vinden was. It Dielshûs werd bijna een week lang ons onderkomen. Voordat 

het echter zo ver was, moest er heel wat geregeld worden. 

 
Dhr. Schoon, directeur  van de Rabo-bank te Wommels overhandigt hier  als hoofdsponsor 

f 1000,-- aan voorzitter Rein Tolsma. Sicco Veenstra kijkt tevreden toe.   
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De TT-commissie , het bestuur en vele leden hebben onder aanvoering van TT-secretaris Sicco 

Veenstra en voorzitter Rein Tolsma  bergen werk moeten verzetten. 

Denk maar eens aan de vele vergaderingen  (o.a. met het Districtsbestuur), het te gebruiken 

TT-materiaal, de advertenties voor de catalogus en de prijzen.  Het TT-materiaal werd geleend 

van de zusterverenigingen “Natuurzang” Leeuwarden en “Het Noorden” uit Sint Annaparochie 

en moest aangepast worden aan de zaal.  

 

 

 
Bij het ophalen van het  

TT-materiaal werd deze 

foto gemaakt  door 

Steven de Vries, die met 

v.l.n.r. Rein Tolsma, 

Johan Kolkena,Siep Rollema, 

Sjoerd Kooistra, Gerard 

Kolkena,Willem vd Velde 

en Hessel Kolkena voor 

het vervoer  zorgden.  

De materiaalman van 

Natuurzang was behulpzaam  

bij het laden.  

 

 

 
 

 
 

 
 
   

Financieel gezien was het ook een hele klus om de begroting van  zo’n  

f 20.000,-- gulden sluitend te krijgen, maar het is gelukt.  

Er waren 199 inzenders, die 1461 vogels instuurden. Door onze eigen leden  werden er zeven 

kampioenschappen behaald. 

 

Dit waren:   
 
 

 
Gerard Tesselaar  129   punten   waterslager.  

                   

Jetze Dijk              90   punten   witte zebravink. 

 

Sicco Veenstra       91+punten   oranjekaakje. 

 

Romke Hoogstra    90   punten   agap.taranta. 

 

Bertus Spoelstra    91   punten   blauwvleugelparkiet. 

 

Sicco Veenstra     363   punten   stam Jap.kwartels.  

           

Hessel Kolkena      87   punten   harzer(derbykamp).          

                                                                                      

                                                                                  
                                                                     Eén van de winnaars oud-secretaris 

                                                                                     Gerard Tesselaar.  
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           T.T.-secretaris Sicco Veenstra geeft uitleg aan enkele belangstellenden. 
 
De tentoonstelling werd goed bezocht en iedereen was zeer tevreden. Het geheel zag er keurig 

verzorgd uit en  restauranthouder Brouwer deed goede zaken en was ook zeer  content. 

Bestuur en vrijwilligers waren zaterdag na het opruimen opgebrand, maar zeer voldaan. Er 

werd dan ook nog  tot in de late uurtjes  nagezeten  onder het genot van een drankje en een 

welverdiend hapje. 

 

     De loterijcommissie druk aan het klaarmaken van de enveloppen   voor de verloting,  

        met        o.a. Tjeerd Flapper, Fien de Vries en Vera Flapper. 
   
Al was het , zoals reeds vermeld “in bealch fol wurk”, het was de moeite waard en kan gezien 

worden als één van de hoogtepunten in het 40-jarig bestaan van onze club. 
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Grandioze vogelshow BEO met Friese Kampioenschappen   
 
 Van  10 tot  14 december  2013  zijn in MFC de                                

Mande in Nijland de Friese        Kampioenschap- 

pen  2013 georganiseerd door onze vereniging. 

  

Een  hele klus,  maar bijzonder  goed geslaagd, 

mede  door  de  geweldige  inzet  van  bestuur, 

commissie en vele leden.  
 
                                                                  
 

De eerste voorbereidingen waren al begin 2012 gestart en in september begon het echte werk.  

Verschillende vergaderingen met o.a. ons zeer behulpzame Districtsbestuur en de beheerder 

van de Mande en met gebruik van het beschikbare draaiboek kwam alles vlot op gang. Er werd 

een goede taakverdeling gemaakt voor bestuur en TT-commissie.  De uitnodigingen en TT 

reglement werden in oktober verspreid. Sponsors werden aangeschreven en bezocht, prijzen 

voor de verloting  opgehaald en voerleveranciers benaderd.  

Mits november sloot de inschrijving en er waren 1119 vogels ingeschreven door  126 

inzenders. Vrijwel hetzelfde aantal vogels dan verleden jaar in Jubbega, maar wel 15 % minder 

inzenders. 

Drukke dagen voor de TT-secretaris Thijs Bartsma en mijzelf als zijn assistent om alles in de 

computer te verwerken, maar dit verliep zonder problemen en zo kreeg iedereen op tijd zijn of 

haar inbrengformulieren met de kooistickers. Zo’n 20 keurmeesters, die al meer dan een jaar 

geleden waren gecontracteerd konden nu definitief worden uitgenodigd.  De meeste 

advertenties waren binnen en alles kon nu  verwerkt worden in  een catalogus door onze 

redactie.  

Op zaterdag 8 december werd er met 3 auto’s  met aanhang TT-materiaal gehaald uit 

Leeuwarden en Joure. Diezelfde middag konden we al starten met de opbouw in de sporthal en 

hierdoor liepen we voor op schema. 

 

Het ophalen van materiaal uit Leeuwarden           De opbouw en indeling was klaar en hier 

met o.a. Gerrit Feenstra, Germ vd Burg, Jules      kwamen de eerste kooien binnen. Met Frits 

Bekema, Geert Wind en Sicco Veenstra.               Pronk, Germ en Chris vd Burg. 

 

 

Maandagmorgen werd alles nog even gecontroleerd en aangepast en om 4 uur begon de 

inbreng van de vogels. Alles verliep vlot en om 9 uur waren alle vogels binnen en op zijn plek. 

Dinsdagmorgen om 8 uur was de start van de altijd spannende keuringsdag. In een apart 

ingerichte keurzaal werden de vogels gekeurd bij kunstlicht. Ook in de TT-zaal werden door 4 

keurmeesters vogels gekeurd. 
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Indruk van de keuring door meer dan 20 keurmeesters. 

 

 

TT-secretaris Thijs Bartsma in opperste        Siebe de Haan, Frits Pronk,Germ vd Burg en Geert 

concentratie  achter de computer.                Wind assisteren Thijs bij het verwerken van de  

                                                                administratie. 
 
Alle keuringsbriefjes werden verzameld, gecontroleerd en ingevoerd in de computer (voor de 

catalogus). Nadat de prijswinnaars en kampioenen bekend waren, kon de redactie de catalogus 

afmaken en naar de drukker sturen.  
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               Frits Pronk en Chris van der Burg bezig het optuigen van de zaal 

 

Woensdag was de dag om de hele zaal op te sieren en een sobere sporthal om te turnen tot 

een showhal.  Er werden o.a. een vijftal volières geplaatst, waarin verschillende soorten vogels  

werden geshowd. Tevens werd de verkoophoek van vogels ingericht en geregeld door Frits 

Pronk en Gerrit Feenstra en waren een aantal dames druk in de weer om de vele, bij elkaar 

gescharrelde prijzen te rangschikken voor de grote verloting.  

 

 

 

           

                 Sicco Veenstra spreekt nog even met zijn dochter Janneke, zijn vrouw Alie en  

                 Lies vd Burg door hoe de verloting  geregeld gaat worden. 
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Geert van Tuinen van Omrop Fryslân was 's morgens 6 uur al bij Sicco Veenstra thuis en later 

bij de TT om rechtstreeks een reportage van de tentoonstelling te maken. Hier krijgt hij uitleg 

van Geert Wind over een keuringsbrief. 
 
’s Avonds half 8 was de opening door onze voorzitter en Districtsvoorzitter Siebe de Haan. Er 

waren bijna 150 bezoekers, een prachtige start. Alles liep ook nu weer op rolletjes en de vele 

inzenders toonden zich zeer tevreden over onze TT. 



 
 Siebe de Haan, Districtsvoorzitter Friesland, spreekt hier de bestuursleden van BEO toe. 
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Districtsbestuurders Martin van Wijngaarden    Het afhalen van de keurbrieven door o.a. Johan  

en Auke Bloemhof  sorteren de keurbrieven.     Bekema, Herman Bes, Jules Bekema en                                              

                                                                    Wim Dingemanse. 



 

                                                                        
 

 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

Het voeren en drinken geven van alle vogels  

is ook een hele klus. Heel veel verschillende 

soorten voer en dus een precisie werkje. O.a.  

Germ van der Burg was hiervoor verantwoor- 

delijk en kreeg hierbij assistentie van Frits 
Pronk  en Ruurd Oosterkamp. 
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Vrijdag kwamen  ook alle leerlingen van de lagere school uit Nijland langs. Zij hadden 

meegedaan aan de kleurwedstrijd en de uitslag werd op de show bekend gemaakt en er was 

tevens door Germ van der Burg nog een vogelquiz voor de kinderen geregeld. 



 
Donderdag en vrijdag kwam er weer redelijk bezoek. Ook dhr. Klaas Snijder (hoofdbestuurslid 

NBvV) kwam langs en was ook zeer te spreken over onze show. 

 
                                                             

                                                        Indrukken van de show.   
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Zaterdag, al weer de laatste dag, kwam er veel publiek naar de show. Natuurlijk alle inzenders 

om hun vogels weer op te halen, maar ook vele andere nieuwsgierigen.  Om 3 uur werd de 

show afgesloten en kreeg iedere inzender op afroep zijn of haar vogels weer mee. Daarna alles 



opruimen en alle materiaal weer op de karren. Mede door de geweldige hulp, iedere dag weer, 

van onze leden ging alles bijzonder vlot en om kwart over 6 was de showhal weer omgetoverd 

tot sporthal en konden de vrijwilligers even genieten van een welverdiend drankje en hapje. 

De karren mochten in het weekend in de schuur bij lid Gerbrandy en maandag is alles weer 

teruggebracht naar Leeuwarden, Joure en ons materiaal naar onze eigen opslag bij Jules 

Bekema. 
 
        Hier worden de flesjes verwijderd. De show is voorbij. Rients Hingst, Johan Kolkena,  

        Cees Adema  en Oeds Delfsma  klaren de klus. 

 

       

       De welverdiende nazit met een deel van de vele vrijwilligers: Germ vd Burg,  

       Gerard  Kolkena, Oeds Delfsma, Herman Bes, Gerard van Malsen, Jelle de Boer,  

       Gerrit Feenstra, Koos Weewer, Geert Wind, Rients Hingst  en Cees Adema. 
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Al met al een hele happening, maar doordat alles vrijwel zonder klachten en probleempjes is 

verlopen, kunnen we terugzien op een zeer geslaagde show.  Dit kon echter alleen door de 

geweldige inzet van bestuur, TT-commissie, leden van andere volièreverenigingen, ons 



districtsbestuur  en de vele eigen leden die zich voor BEO hebben ingezet. Ook de geweldige 

medewerking van de beheerders Henk en Roely van MFC de Mande hebben dit allemaal 

mogelijk gemaakt.  

Deze tentoonstelling kan worden gezien als één van de hoogtepunten in ons 40-jarig bestaan. 

 

Tevens hadden een kaasboer en een eendenkorfvlechter een plaatsje gekregen in de showhal.            

                           

    Twee mooie vogels van Ruurd Oosterkamp op de zeer geslaagde show in Nijland.            
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RAYON    NOORD-WEST  FRIESLAND. 

 

Het  district Friesland  kende  voor 1995 een aantal regio’s, echter in april 1995 is besloten om 

de provincie te verdelen in 4 rayons.  

Dat er voor de naam rayon gekozen werd i.p.v. regio had te maken met  de provinciegrenzen. 

Een rayon is hieraan wel gebonden en een regio niet. 

Bolsward werd in eerste instantie ingedeeld in rayon ZUID met  Grouw, Heerenveen, Joure, 

Jubbega, Koudum, Lemmer en Wolvega. 

Uit praktische overwegingen zijn wij echter in overleg met het Districtsbestuur  overgegaan 

naar Rayon NOORD-WEST. 

Dit rayon bestaat uit de verenigingen  Franeker, Harlingen, Leeuwarden 1 en 2, Stiens, 

Terschelling en Bolsward. Destijds maakte Sint Annaparochie ook deel uit van dit rayon, maar 

deze vereniging is helaas opgeheven.  

Ieder rayon levert zo mogelijk een bestuurslid voor het Districtsbestuur van Friesland. Auke 

Bloemhof uit St. Jacobi Parochie   was eerst onze contactpersoon en momenteel zitten er zelfs 

2  afgevaardigden uit ons rayon in het Districtsbestuur te weten Auke en onze voorzitter Sicco 

Veenstra. 

Het doel van het rayon is om de verenigingen onderling te laten samenwerken op het gebied 

van een te houden rayon-tentoonstelling, 

 eventuele lezingen en  het maken van gezamenlijke uitstapjes. Er wordt één keer per jaar 

vergaderd. Hier wordt dan de rayontentoonstelling besproken  en de onderlinge ervaringen 

uitgewisseld.  

In 1996 startte  “Leeuwarderadeel” Stiens met de eerste rayon-TT, in 1997 “de Edelzanger”uit 

Franeker, in 1998 “Introka”  Harlingen, in 1999 “de BEO”, in 2000 “Introka”Harlingen en in 

2001,2004, 2008 was het weer bij ons in Bolsward. 

“Leeuwarder Vogelvrienden” (Leeuwarden 2)  en “Natuurzang” (Leeuwarden  1)  organiseren 

beide jaarlijks al een nationale tentoonstelling, zodat zij zijn vrijgesteld van het organiseren 

van een rayon-TT. 
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Terschelling hoort wel bij dit rayon, maar is hierin niet actief.  

Doordat ook Stiens geen rayon-TT  meer wil organiseren, komt het er op neer dat Harlingen, 

Franeker en Bolsward beurtelings de TT moeten gaan organiseren. Momenteel is een 

rayontentoonstelling niet meer haalbaar. De kosten van zo’n TT lopen door het prijzengeld vaak 

nogal hoog op en hier staan betrekkelijk weinig inkomsten tegenover. Een door ons ingediend 

voorstel om de niet organiserende vereniging een financiële bijdrage te laten storten aan de 

wel organiserende club kon geen algemene instemming vinden.      

In 1999, toen wij dus voor het eerst een rayontentoonstelling organiseerden betekende dit 16 

inzenders en 109 vogels extra. Opvallend was toen dat in de hoofdgroepen 10 t/m 50  

(kleurkanaries ongepigmenteerd met geel en mozaiek  t/m postuurkanaries vormrassen) 

alleen uit vogels bestonden van niet-BEO inzenders en in de hoofdgroepen 86 t/m 99 

(agaporniden dwergpapagaaien 2/ overige agaporniden 1    t/m  duiven en  grondvogels)     

werd alleen maar ingezonden door BEO leden. Hiermee wordt toch wel het belang van een 

rayontentoonstelling  aangegeven, omdat er  op deze manier een nog grotere diversiteit op de 

TT  aanwezig is. 

 

Voor deze tentoonstelling hadden we voor de hoofdgroep-kampioenen  een zilveren 

kunstwerkje laten maken door edelsmid Elske Klik uit Pingjum. Dit kostbare kleinood viel bij 

de winnaars zeer in de smaak. Voor de rayontentoonstelling  in Harlingen  werd Harlinger 

aardewerk beschikbaar gesteld, wat ook erg gewaardeerd werd.                                                                                            

Ons lid Jouke Winselaar zond in 1998 in Harlingen slechts 1 vogel in, maar werd hiermee wel    

hoofdgroep-kampioen tropen. Met een schitterende rijstvogel (92pntn) won hij een prachtige 

beker van aardewerk . 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

       Het door Elske Klik 

            gemaakte fraaie 

            zilveren kunstwerkje.                                                            

                  

 

 

                                                                                                                                        

                                                                       

 
  

                   

Voor de toekomst van de rayonactiviteiten  is het nog even afwachten. 

De animo voor het organiseren en deelnemen aan  de rayontentoonstelling is niet  groot meer, 

mede door het feit dat er al zo veel tentoonstellingen worden gehouden. Alleen in Friesland  al 

zijn dit  de onderlinge TT, de Friese Kampioenschappen (Districts-TT),  de Nationale TT  en de 

Kerstshow. 

De Nederlandse Kampioenschappen worden nu al jaren in Apeldoorn gehouden  en dit is nu 

ook gemakkelijker te bereiken dan voorheen, toen deze TT altijd in Breda werd gehouden. 

Al met al dus veel concurrentie. Je kan natuurlijk niet  5 of 6 keer met eenzelfde top vogel 

naar een TT, dus moeten er keuzes worden gemaakt.    

Nu er geen rayontentoonstelling meer gehouden wordt, vervaagt  het onderlinge contact ook 

wel wat en beperkt zich tot 1 rayonbestuursvergadering per jaar.   
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8 LEDEN 25 JAAR LID IN 2001. 
 

Dit was een reden voor  Sicco Veenstra om voor hen een gedicht te maken. Hier volgen ze: 

Johan Kolkena 

 

Sjouwer,  werker, prijsplakker, kweker van kanaries  postduiven en tropen, 

op de tt altijd in de weer, vooral bij opruimen en slopen. 

Trouwe inzender en tt-commissielid sinds jaren 

als vereniging kun je het zonder mensen als onze Johan niet klaren. 

Als kweker niet altijd even zeker 

ook had hij al eens de poedel beker. 

Ook had hij eens een goede zebravink, 

zijn broertje Hessel was toen verrekte link. 

Johan werd echt de kampioen  

en kreeg de prijs en de poen. 

Johan, doe die postduiven nu maar in de soep, 

dan staan er volgend jaar vast meer BEO-bekers op de stoep. 

 

Hessel Kolkena zijn gedicht is opgenomen in het artikel “Herinnering aan Hessel Kolkena”. 

 

Geert Wind: 

Geert Wind hoef ik echt niet meer te introduceren, 

wie anders kan onze BEO-centen beter beheren. 

Als een bok op de haverkist, 

zit hij op onze centen, zeer beslist. 

Dit alles met maar één doel, 

dat is ons aller BEO-gevoel. 

Begin vorig jaar nog ing het met je poot helemaal verkeerd, 

gelukkig maar, daarom hebben we nu onze BEO-geschiedenis gedocumenteerd. 

De onderscheiding zal je daarom zeer behagen, 

wij  hopen dat je hem met trots zult dragen. 

 

Herman Ketelaar: 

De heer Herman Ketelaar van Sneek, 

was vanavond geweldig van streek. 

Dit met gevolg dat hij niet wou komen, 

dus laten wij daar verder maar niet over bomen. 

 

Jules Bekema: 

 

Juul is een man van NIET lullen, 

maar achter de schermen sjpouwt hij inmiddels onze BEO-spullen. 

Een trouw inzender is hij zeker, 

zelden wint hij echter een beker. 

Dit is voor echter niet van belang, 

zijn zeldzame kweekresultaten spreken hem en ons veel meer aan. 

Enige tijd geleden is Jules gepensioneerd, 

wij hopen dat hij onze BEO-belangen nog lang beheerd. 

 

Wim Dingemanse: 

 

Wij zijn dus niet blij dat je er niet bent, 

vroeger was je een veel trouwere BEO-vent. 

Nu leg je je toe op het broeden en kweken 

in plaats van met ons tijdens de show te zweten. 

De bedoeling van deze speld, 

is dat je je binnenkoret weer in de voorste BEO geledingen meldt. 

Misschien kunnen we je weer vangen 

voor onze BEO-belangen.                 45 



Tjeerd Flapper: 

 

Tjeerd Flapper, dat is een verhaal apart, 

 toch heeft hij een echt BEO-hart. 

Op vele feesten wist hij ons te vermaken, 

de Doele heeft echt in zijn voegen staan kraken. 

Niet omdat zijn vogels goed scoren, 

maar omdat we graag zijn humor en sterke verhalen wilden horen. 

Wij zijn blij dat je hier in ons BEO clubgebouw bent, 

als adverteerder vanaf het eerste uur ben je dus een prima vent. 

Tjeerd, met of zonder jubileumspeld, 

weten we dat nu voor jou alleen je gezondheid telt. 

 

Albert  Gerbrandy: 

 

Rustend veehouder, ezelfokker en vogelkweker, 

25 jaar lid voor het boekje en niet voor de beker. 

Op voorlichtingsavonden zag je hem wel eens op komen dagen, 

evenals op de tentoonstelling met weinig vragen. 

Vogels in 't vrije veld, natuur, in vijver of kooi, 

hij vindt ze allemaal machtig mooi.  

Ook leden als Gerbrandy voelen zich bij BEO welkom, 

een hechte club, van velerlei kunne, daar gaat het BEO om. 

 

 

Bijzondere waarderingsspeld voor Gerard  
Kolkena en Geert Wind. 

 
In december 2006 kreeg ons zeer actief lid Gerard Kolkena uit handen van Districtsbestuurder 

Henk K. van der Wal  de bijzondere waarderingsspeld van de Nederlandse Bond van 

Vogelliefhebbers uitgereikt.  

Gerard was in 2006 25 jaar bestuurslid. Hij heeft heel veel voor het clubblad gedaan, o.a. 

samen met zijn broer Hessel, en zorgde en zorgt nu nog steeds voor de vele prijzen  bij de 

verloting op de tentoonstelling. Ook zijn inbreng in de vergaderingen wordt zeer gewaardeerd. 
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In 2010 viel deze eervolle onderscheiding te beurt aan Geert Wind. Hij was toen al 28 jaar 

penningmeester van de club en is dat nog steeds. Daarvoor was hij sinds de oprichting in 1976 

al TT-bestuurder. Hij werd door de voorzitter geroemd om zijn integriteit  en zijn passie voor de 

club. Ook werd nog even aangehaald dat Geert in 2001 een boekje voor en over de BEO 

schreef dat zeer gewaardeerd werd, aldus voorzitter Sicco Veenstra. 

 

 

 

             Hoofdbestuurslid  NBVV Klaas Snijder speldt Geert Wind de onderscheiding op. 
 

 

SICCO VEENSTRA MEEST-SUCCESVOL BEO-LID. 
 

Zonder ook maar één van onze andere leden tekort   te willen doen, is Sicco Veenstra absoluut 

de meest succesvolle vogelkweker van BEO in de afgelopen 40 jaar, ook al had hij in Romke 

Hoogstra altijd een geduchte concurrent. 

In 1977 werd Sicco lid  van de volièrevereniging    in zijn toenmalige woonplaats   Joure . Toen 

Sicco in 1979  door zijn werk bij de politie werd overgeplaatst naar Bolsward, werd hij meteen 

lid bij BEO en dit was niet zonder gevolgen.  

Vele hoogtepunten werden er behaald. In januari 1986 kreeg Sicco een oorkonde uitgereikt  op 

de Nederlandse Kampioenschappen in Breda. Dit was voor een eigen kweek  Grijskop Bosduif 

(Turtur chalcospilos). Men krijgt zo’n oorkonde, wanneer er voor het eerst in  Nederland een 

bepaalde  eigen kweek vogel wordt in gezonden voor de Nederlandse Kampioenschappen. Een 

uniek resultaat dus. 

Na dit succes kreeg Sicco de smaak te pakken.  Sicco had de supervisie  over de volière in het 

Julianapark en  zorgde ervoor dat daar zoveel mogelijk jonge vogels geringd werden   en  dat 

er altijd een leuke collectie te zien was. 

Mede hierdoor heeft hij al vele prijzen gewonnen met o.a. reuzenekstertjes en Australische 

kuifduiven. Verder kweekt(e) hij thuis  vele kwartels, zoals Californische kuifkwartels, 

Virginische- Japanse-  en gemaskerde boomkwartels en Harlekijnkwartels. 
                                        47                                                 



  

 
 

 
 

 
 

 
    De oorkonde met het keurbriefje.  
    De duif kreeg maar 84 punten,  
    maar dat mocht de pret niet drukken. 
 
 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

         

De laatste jaren  is hij ook zeer succesvol 

met het kweken van papegaaien, zoals 
o.a. de grijze roodstaart en de Meyerpa- 

pegaai en zelfs met kanaries, de Raza  

Espagnola en niet te vergeten de violet 

en blauwe grasparkieten. 

Sicco won op district, regionale en onder- 

linge tentoonstellingen  al meer dan 50  

bondsprijzen. 

Hoogtepunt hierbij was dat hij in 1999 

op de Friese Kampioenschappen  6  

bondskruizen tegelijk won. Ook kreeg  

hij toen voor  de mooiste stam van   de 

hele tentoonstelling  een oorkonde van  

het Ministerie van Landbouw. 

In 2001 ging zijn wens in vervulling en  

won hij goud met een stam Meyerpape- 

gaaien en werd Nederlands Kampioen. 

Hij was hiermee het  eerste  BEO-lid , 

die dit  heeft behaald.  

Hierna volgden nog vele kampioenschap- 

pen en Bondskruizen, waaronder 2 x bij  

BEO.  Na zijn verhuizing naar Nijland in 

2016 heeft hij in zijn tuin heel veel 

nieuwe vluchten gebouwd, waar onge- 

twijfeld de komende jaren weer vele                  Sicco bij zijn vogels op de TT 2016. 

kampioenen zullen worden geboren.  
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ROMKE HOOGSTRA EN GEERT WIND WERELDKAMPIOEN. 
 
In januari 2015 werden de Wereldkampioenschappen voor Volièrevogels gehouden in 
Nederland en wel in Rosmalen. De kans dus om ook eens mee te doen en misschien zelfs 
wel een klein prijsje te winnen.Er werden meer dan 22000 vogels ingezonden. 
Het wasdan ook een enorme verrassing dat 3 BEO-leden in de prijzen vielen.Een Primeur. 
Romke Hoogstra  behaalde zelfs 2 kampioenschappen en 1 keer zilver.  Goud en zilver 
met  Bergkuifkwartels en Goud met een Ruppel-papegaai.  Geert Wind won Goud met 
een Gele Zwartoog Kakariki  en Gerard Kolkena won heel knap met een  Blackface 
Zebravink een zilveren medaille.  

 
          Trotse winnaar Geert Wind maakte deze collage van zijn kampioenschap. 

 

  
 
De kampioensvogels, de bergkuifkwartel 
van Romke, de kakariki van Geert en  de 
“zilveren zebravink” van Gerard. 
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ED MARTIJN MAAKTE FILM OVER 35 JAAR BEO. 

 
In 2011 heeft Ed Martijn een schitterende film gemaakt “Met de BEO het jaar 

door”. Ed heeft het hele jaar door opnames gemaakt. Van de feestavond, 
vergaderingen, vogelmarkt, uitje, het enten van de kanaries, de 

tentoonstelling en opnames bij  enkele leden thuis o.a. bij Romke Hoogstra, 

Sicco Veenstra, Frits Pronk, Gerrit Feenstra, Herman Bes, Geert Wind en bij 
hemzelf.  Een prachtige film met commentaar en muziek. Alle leden hebben de 

film op CD ontvangen en dit viel zeer in de smaak. Jammer genoeg heeft Ed nu 
geen vogels meer en is geen lid meer van BEO. Zijn naam zullen we echter 

niet vergeten door deze mooie film.  Ed heeft ook  6 jaar het clubblad op 
uitstekende wijze verzorgd. Toen hij is gestopt, zijn we zoals 

bekend,overgegaan naar de nieuwsbrief. 
 

 

                     
   
  
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  Ed Martijn in actie  voor foto's en film bij de Fugelhelling in Ureterp en bij een vergadering 

  in Ons Gebouw  staande op het biljart. 
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Vogelmarkten  
 
Veel mensen houden vogels en kweken hiermee. Een gevolg hiervan is dat er ook eens wat 

gekocht of verkocht moet worden. Naast de verkoopklasse die op verschillende 

tentoonstellingen wordt gehouden, worden er ook met regelmaat vogelmarkten georganiseerd.  

Wij zijn zeer gelukkig dat er vrij dichtbij markten worden georganiseerd.  Zowel in het voorjaar 

als in het najaar worden er markten georganiseerd in Zwolle, Assen(vroeger Meppel), Joure en 

Franeker. De laatste 2 zijn kleine, maar wel altijd heel gezellige markten. 

Assen is een stuk groter. De TT-hal  biedt heel veel ruimte. De grootste en belangrijkste markt 

is echter in Zwolle. In de Ijsselhal wordt de grootste vogelmarkt van Europa gehouden. 

Onvoorstelbaar voor diegene, die dit nog nooit hebben gezien. Bussen vol met liefhebbers o.a. 

uit Engeland, Belgie, Frankrijk, Spanje, Italie, Polen, Tsjechie, Duitsland, Denemarken en 

Zweden bezoeken deze markt. Een prima gelegenheid dus om je overtollige vogels te 

verkopen.  Ook staan hier heel veel leveranciers van vogelvoer, kooien en kweekmaterialen. 

Alles wat er bij onze hobby komt kijken wordt hier aangeboden, zoals vogelboeken, dvd's, 

verlichting, broedmachines en natuurlijk enorm veel vogels van kolibrie tot ara.  

 

  

          

           Hier staan Geert Wind en Ruurd Oosterkamp in de rij voor de ingang van de beurs. 
 
 

Al jaren gaan een aantal BEO-leden hier naar toe en dan staan we meestal bij elkaar. Dit heeft 

als voordeel dat je dan ook even de markt over kan en dat je maat dan even op je vogels past, 

die we hebben meegenomen voor de verkoop. Het is altijd een prachtige dag, die thuis start 

om 6 uur. Dan zijn we tegen achten in Zwolle tot half 2 en dan alles weer inpakken en weer op 

huis aan. 

Handelen met de vele buitenlanders is erg leuk. Je kan elkaar soms niet verstaan, maar met 

handgebaren en een prijs op een briefje kom je er meestal wel uit.  In de herfst worden heel 

veel jonge vogels aangeboden en zijn de prijzen vaak matig, maar in het voorjaar wil iedereen 

zijn volières  weer gevuld hebben en zijn de prijzen vaak goed en wordt er goed handel 

gedaan. 

Ook de contacten die je opdoet en in de loop van de jaren hebt opgebouwd zijn belangrijk. Al 

met al iedere keer weer een prachtige belevenis en ik beveel iedere liefhebber aan eens een 

kijkje te nemen. 
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Ruurd Oosterkamp, Geert Wind, Germ vd Burg, Frits Pronk, Sicco Veenstra, Ed Martijn en 

Romke Hoogstra op de vogelmarkt in de Ijsselhal van  Zwolle.  Toen waren lopers nog 

toegestaan, nu moeten alle vogels (terecht) worden aangeboden in TT-kooien. 
 

JOUKE WINSELAAR  HOUTSNIJDKUNSTENAAR 

Naast een goed vogelkweker was Jouke ook een kunstenaar op het gebied van houtbewerken. 

Vele houtsnijwerken heeft hij voor BEO gemaakt.  In 2001, 2004 en 2008  is hij door het 

bestuur van BEO benaderd om voor de prijzen te zorgen  voor de rayontentoonstelling. Jouke 

is hierin uitstekend geslaagd.  De prijzen werden door alle winnaars bijzonder gewaardeerd. 

Jammer genoeg kan hij zijn houtsnijdhobby  door fysieke klachten nu niet meer uitvoeren.  

 

 

 Jouke Winselaar met de meer dan 40 gemaakte houtsnijwerken voor de Rayon-TT 2004. 
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Het kunstwerk ontworpen door Geert                Kunstwerk voor de Rayon-TT 2008. 

Wind en gemaakt door Jouke Winselaar 

voor de  Rayon-TT  2001. 

 

GEMEENTEMEDAILLE VAN DE STAD BOLSWARD. 
 
Naast het felbegeerde Bondskruis was ook de eremedaille aangeboden door de gemeente 

Bolsward een prijs, die ieder lid graag in zijn of haar prijzenkast wilde hebben. De laatste jaren 

(in 2006 voor de laatste keer) wordt deze prijs echter niet meer uitgereikt, omdat door  de 

gemeentelijke herindeling de Gemeente Bolsward is opgeheven. De medaille werd de laatste 

jaren toegekend aan de derby-kampioen. 

 

Iedere inzender geeft                                             

aan wat hij of zij zelf de beste 

vogel vindt.  

Zijn er bijvoorbeeld 30 inzenders, 

dan zijn er dus ook 30 derby-vogels. 

De vogel met het hoogst aantal punten 

is dan de derbykampioen en ontving  

de felbegeerde gemeente- 

medaille van de stad Bolsward. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hiernaast  ziet u een afbeel- 

ding van de medaille van de 

Gemeente Bolsward. 
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     Cees Adema ontvangt de Gemeentemedaille in 1998 uit handen van voorzitter  

     Siebren Rollema. 
 

BEO EN DE VOLIERE IN HET JULIANAPARK. 
 
In het Julianapark in Bolsward was al sinds 1953 een volière gevestigd.  

De burgemeester van Bolsward opende in 1953 de tentoonstelling van de Kanarie- en 

Volièrevereniging “Zang en Kleur” in de “Keizerskroon” te Bolsward. 

In zijn openingswoord zei hij toe te zullen bevorderen dat het Julianapark eerlang wordt 

verrijkt met een volière. 

Deze toezegging werd gepubliceerd in het Bolswards Nieuwsblad en dat schiep natuurlijk wel 

verplichtingen. Maar de toezegging werd volledig nagekomen. 

Op donderdag 17 juni 1954 vergaderde de Parkcommissie en in deze vergadering werd de 

plaatsing van volières in het Park besproken. De plaats van de te bouwen volière werd 

vervolgens ingetekend op een plattegrond van het park. 
 
 

 
 

 
 
                           Geplande locatie 
 
Tekening uit 1948,met ingetekende volière, 
beschikbaar gesteld door het   
Gemeentearchief van Bolsward 

 

 

 
In 1955 werden in Bolsward eeuwfeesten georganiseerd ter gelegenheid van de 500-jarige 

stadsrechten van Bolsward. Hiertoe werden diverse commissies benoemd. Zo ook een 
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commissie voor het aanbieden van een geschenk aan de stad Bolsward namens de burgers.De 

keuze van het geschenk viel op het aanbieden van een volière in het Julianapark.Het bestuur 

van de Kanarie- en Volièrevereniging  “Zang en Kleur” was erg blij met deze keuze. Volgens 

haar zou het zo mooie stadspark daar zeker mee verrijkt worden. Het zou aar hun mening 

straks een voorrecht zijn te kunnen genieten van het prachtige gezang van Japanse 

nachtegalen, edelzangers, kanaries, enz. Om een en ander te realiseren moest er vanuit de 

inwoners van Bolsward wel een financiële bijdrage worden gevraagd. Naast een collecte, 

kregen alle gezinshoofden van Bolsward een circulaire thuis met antwoordenveloppe. De 

circulaire vertelde van de plannen. Ook de plaatselijke vrouwen-organisaties zetten hun 
schouders onder deze volière-actie. Gemiddeld verwachtte men per gezin een rijksdaalder, 

waarbij er van uit werd gegaan dat de goed gesitueerden graag iets meer zouden geven. 

De commissie hoopte dat de actie slaagde, het doel was het waard. 

Het werd niet maar zonder meer een grote vogelkooi, maar een moderne, zoveel mogelijk aan 

de natuur aangepaste verblijfplaats voor de broedvogels, wevervogels, wida’s, beo’s, en welke 

bewoners het gebouw nog meer zouden bevolken. 

Natuurlijk moest er een afscheiding zijn, maar deze is onopvallend, natuurlijk moest er ook 

een plaats zijn waarin de vogels zich bij slecht weer terug konden trekken. Dit alles kwam er. 

Zeer degelijk en  zeer praktisch. Men had zich hierover deskundig laten voorlichten.  

 

Dank zij de collecte en de overige acties van het comité, kon  de bouw wel gerealiseerd 

worden. Toen  moesten er ook nog bewoners aangeschaft worden.  

Hiervoor kwam hulp uit onverwachte hoek….. of toch ook weer niet? 

 

 

 
 

 
 

 
Op vrijdag 1 april 1955 verschijnt in de reeks berichtgevingen rond de nieuwe volière het 

volgende verhaal in het Bolswards Nieuwsblad: 

Zoals uit tal van artikelen in ons blad is gebleken, wordt dit door oud-Bolswarders, die reeds 

voor jaren zijn geëmigreerd als het ware nog gespeld. 

Het is geen wonder, dat de grootse plannen die Bolsward in verband met de eeuwfeesten 

koestert, ook – ja vooral -  op de oud-stadgenoten in Amerika en elders grote indruk maken. 

Zo ging het met Mr. Steffen Harkema, die thans (na een avontuurlijk bestaan in Zuid Amerika) 

in Argentinië een grote onderneming bezit en nog steeds een trouw lezer van ons blad is. 

Oud-Bolswarders hebben Steffen nog wel gekend. Hij was rond 1900 loopjongen bij de 

Gemeente-reiniging alhier. Als oudste uit een gezin van 16 kinderen, moest hij n.l. reeds op 
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10-jarige leeftijd de handen uit de mouw steken. Toen de wet op de kinderarbeid hem 

“werkeloos” maakte, trok Steffen er spoedig op uit. Eerst ging het hem niet naar wens, maar 

met een ongelofelijk doorzettingsvermogen wist hij zich door alle moeilijkheden heen te slaan, 

totdat Fortuna hem gunstig gezind bleek en hij in enkele jaren carrière maakte. 

Bolsward vergat hij echter nimmer en nu hij las van de plannen, een volière aan te bieden, 

meende hij zijn steentje te moeten bijdragen. Mr. Harkema gaf deskundigen opdracht in Zuid 

Amerika een exclusieve collectie vogels te kopen en gaf daarbij de wens te kennen, dat deze 

zowel de grootste als de kleinste vogel van dit werelddeel zou moeten bevatten. 

 

Het leuke was, dat Mr. Harkema de Volière-commissie te Bolsward totaal onkundig van zijn 

voornemen heeft gelaten. De vogels waren reeds ingescheept, voordat er iets van uitlekte. 

Doordat zich op de vrachtboot s.s. “Presidente Peron” een Bolswarder passagier bevond, was 

het plan om Bolsward te verrassen, weliswaar aan enkele Bolswarders bekend, maar deze 

wisten het geheim te bewaren. 

Gistermorgen meerde de “Presidente Peron” te Hoek van Holland aan. Een ambulance van de 

Dierenbescherming haalde hier de kostbare collectie vogels van boord. Dit was nodig omdat 

enige van de dieren zeeziek waren geworden. Per telegram werd Bolsward op de hoogte 

gesteld van de aankomst en direct heeft men de handen ineengeslagen om de nodige 

maatregelen te treffen, want reeds gisteravond omstreeks 9 uur werd het transport alhier 

verwacht. 

 

De grootste moeilijkheid bracht wel de reusachtige Nandoe met zich mee, een grote Zuid-

Amerikaanse struisvogel – het grootste exemplaar uit de collectie. Deze vogel is rechtstandig 

2,20 m. hoog. Zijn benen zijn in staat een trap te geven, waarbij gemakkelijk iemand 

bewusteloos kan worden geslagen. Geblinddoekt heeft men gisteravond het dier naar het Park 

geleid, waar reeds een “kermisbed” was  opgemaakt in de oude muziektent, die voor dit doel 

door Gemeentewerken geheel met tralies was afgesloten. 

De overige vogels, meer dan 200 in getal, zijn ondergebracht bij leden van de 

Volièrevereniging “Zang en fleur”. Hierbij zijn vogels in allerlei kleur en van diverse pluimage. 

Ook sprekende vogels ontbreken niet en in menige woning kan men vanmorgen een 

welgemeend en vriendelijk “Good morning!” horen. 

Zoals gezegd, bevat de collectie ook de kleinste vogels ter wereld, de z.g. lilliput-kolibri’s, die 

kunnen nestelen en jongen groot brengen in een pijpenkop. 

Als extra attractie zullen deze vogeltjes – indien de zon schijnt – vanmiddag tussen 4 en 6 uur 

worden losgelaten in de aanplakkastjes van Bolswardia en R.E.S., resp. Snekerpoort en Grote 

Dijlakker. 

In beide kastjes is een pijpenkop gelegd, benevens enig paardenhaar. Indien de vogeltjes 

aanstalten maken tot nestelen, zal men – zolang de echte volière nog niet gereed is – deze 

plaats willen handhaven. De tralies van de meeste Bolswardse kooien zijn n.l. te wijd voor 

deze vogeltjes, zodat deze kastjes een ideaal plekje vormen. De vogeltjes zullen dan ook wel 

veel bekijks hebben, evenals de Nandoe in de muziektent. 

 

Juist voor het afdrukken van ons blad wordt ons medegedeeld, dat de Nandoe in het park 

vannacht een ei heeft gelegd. Dit is naar schatting 3 en een half pond zwaar. 

Na deze opzienbarende schenking is er evenwel in de dagen die op dit bericht volgden, niets 

meer over de vogels vernomen. 

                                                     een mooie aprilgrap dus....... 

Het volgende artikel in het Bolswards Nieuwsblad kan weer serieus genomen worden: 

             De ingebruikname van de volière, vrijdag 15 juli 1955. 
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In het Bolswards Nieuwsblad van 15 juli 1955 verscheen het verslag van o.a. de in gebruik-

name van de volière: 

Zelden maakten we een receptie mee, waarbij het zo massaal maar ook zo spontaan toeging 

als bij de volksreceptie die vrijdagavond in het Julianapark werd gehouden. Het was dan ook 

wel een bijzondere receptie. Vrouwe Bolswardina was de bruid en Heer Stadsrecht de 

bruidegom. Ze waren 500 jaar getrouwd, immers voor vijf eeuwen kreeg Bolswardina haar 

stadsrechten. Het is een goede gedachte geweest één avond te besteden aan een gezellig 

samenzijn van alle Bolswarders. Het was een indrukwekkend gezicht toen de honderden 

Bolswarders, voorafgegaan door de vlaggenparade, het Julianapark binnenstroomden, terwijl 

het gemeentebestuur en het directorium – allen in plechtig zwart – hun opwachting maakten 

op het podium. Nadat de padvinders zich met hun vlaggen op het podium hadden opgesteld 

schaarden de gasten na een defilé voor hun gastheren, zich rij aan rij, totdat vrijwel het gehele 

grasveld bezet was en Ds. H. Kreb uit naam van het directorium een woord van welkom sprak. 

Hierna trad de heer H. Jasper op als feestleider en hij deed dit op een leuke maar 

voortreffelijke manier. De aanbieding van het feestgeschenk van de burgerij (waarvoor tijdens 

de receptie nog f.150,- aan giften binnen kwam) werd op wel zeer originele wijze ingeleid. 

 

Het prettige was hierbij dat de LTS-leerlingen, die onder leiding van hun leraar, de heer 

Brinksma, zo hard hebben gewerkt (soms in regen en wind), hierbij werden betrokken. 

Terwijl een 8-tal dames van het VVC bij toerbeurt een gedeelte van een rijmstuk declameerde, 

maakten de jongens van board een “legpuzzel”, die een fraaie afbeelding van het geschenk, de 

volière, opleverde, zodat als het ware de volière zienderogen groeide. 

Om deze prachtige momenten niet geheel aan de vergetelheid prijs te geven, volgt hier een 

deel van een heel lang gedicht van het VVC: 

 
Hier staat, geachte B. en W.,                                                 
voor U het damescomité. 
Van elke vrouwenvereniging 
kwam er één de commissie in. 
Zo vormden wij de V.V.C. 
en – wat bedoelen wij daarmee….., 
Het is geen voetbalelftal hoor, 
Al zetten wij ’t beste beentje voor. 
Ik wil ’t U zeggen, met permissie, 
’t is de Volksreceptie en Volière Commissie. 

 
Van ’t directorium kwam de wenk, 
zorg voor een passend feestgeschenk. 
’t Moet zijn van heel de burgerij, 
elk draagt vast wel een steentje bij. 
En – wij vergaderen, en maar praten, 
dat kunnen we doorgaans toch niet laten. 
 
We zaten dik in de misère; 
Toen kwam ’t idee op een volière. 
Dat vond bij iedereen gehoor, 
dus werkten wij daar op door. 
 
Dan treed ik nu in de finesses 

Van onze trouwe L.T.S.-ers. 
Want door hun flinke jongenshand 
kwam de volière hier tot stand. 
Ze werkten met hun leraar vaak 
nog in de regen aan hun taak. 
’t Moest immers klaar zijn voor het feest, 
dat is een hele toer geweest. 
Maar zie, het kwam er, trots en fier; 
Een applausje voor de jongens hier. 
 
Nu komt het groot moment dan nader 
en vraag ik U, o Burgervader 
- al moet het dan symbolisch zijn – 
neem de volière in het klein. 
Aanvaard zo, op dit feestgetij, 
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Na de ingebruikname van de volière, volgde op indrukwekkende wijze nog de overdracht van 



de vlaggen. Dit werd gedaan met assistentie van de “Bolswarder Stedenmaagd”. 

 

De eerste winter 1955 – 1956 

 
 
      

Sedert het ogenblik, dat een bekend volièrehouder ons, de redactie van het Bolswards 

Nieuwsblad, vertelde dat zijn kanaries wel bestand waren tegen een 20 graden vorst, waren 

we enigszins gerust gesteld aangaande het lot van de volièrebewoners in het Julianapark. 

Toch besloten we eens een kijkje te gaan nemen en hetgeen de heer Hazenberg ons toen 

moest vertellen, was wel heel droevig. 

 

Ongeveer de helft van de prachtige siervogels is reeds door de kou omgekomen. Het zijn 

vooral de kleine tropische vogeltjes die het loodje moesten leggen. 

Weliswaar was destijds de keuze van de siervogels voor de Bolswarder volière zo geweest, dat 

men de overtuiging had, dat er niets kon gebeuren en werd de volière zo gebouwd, dat de 

vogels een beschut nachtverblijf hadden, maar er is vermoedelijk te weinig rekening gehouden 

met de wel zeer weinige beschutting die loofbomen ’s winters geven. Nu moet direct worden 

opgemerkt, dat er ook heel wat bijkomstige omstandigheden zijn, die een rol hebben gespeeld. 

In de kleinere nachtruimte, waar de vogels thans verblijf houden, is b.v. enkele malen (uit 

verveling?) een vechtpartij ontstaan, waarbij de ene vogelsoort, de andere niet ontzag.  

In de middenhokken is onder de kleinere vogeltjes de sterfte het grootst. 

Zochten de grotere vogels als kardinalen, de papegaai-parkieten enz. uit eigen beweging de 

nachtverblijven op, de kleinere vogeltjes sliepen ook bij de naderende winter in het 

buitenverblijf en klemden zich vast tegen het traliegaas. Dit was natuurlijk funest en de heer 

Hazenberg heeft met zijn mannen alles gedaan om een catastrofe te voorkomen. 

De vogeltjes heeft men tenslotte ter wille van hun eigen lijfsbehoud, met netten moeten 

vangen en hen zo in de nachtverblijven brengen. Ze lieten zich liever insneeuwen, dan dat zij 

de luwte opzochten. In alle nachtverblijven zijn korenschoven geplaatst, zodat de vogels als 

hun instinct hen dit ingeeft, nog ekstra beschutting kunnen zoeken in het stro. 

 

Daar de heer Hazenberg hart heeft voor de vogeltjes en hij alles deed om hen de best 

mogelijke verzorging te geven, moet het wel met een bloedend hart geweest zijn als hij ’s 

morgens telkens weer slachtoffers aantrof. Hulp van particulieren bijv. leden van de 

volièrevereniging, was ook niet te verwachten, daar deze reeds alle moeite hadden hun eigen 

vogels in het leven te houden. Nu de winter zo lang blijft aanhouden, laat zich in de 

nachtverblijven het gemis aan zonlicht gelden. 

Een volgend jaar zullen er dan ook maatregelen moeten worden getroffen. Wanneer het 

ondoenlijk is in de verwarmde kassen een tijdelijke onderdak te verschaffen, zou men wellicht 

in het dagverblijf van de vogels het achterste gedeelte dat met glas is afgedekt, eveneens van 

voren met glas kunnen afsluiten. Ook zal men zich bij de keuze van de vogeltjes moeten 

bepalen tot de meest sterke soorten. 

 

1956 

 
Naar aanleiding van de catastrofe die zich deze winter heeft voltrokken in de volière, besluit 

het bestuur van de Kanarie- en Volièrevereniging “Zang en Kleur”  een aantal acties te nemen. 

In een ingezonden stuk, geplaatst op 24 april in het Bolswards Nieuwsblad richt het bestuur 

zich tot de inwoners van Bolsward: 
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Voor allen, door allen. 

Het is maar een droevig geval met onze volière in het park. Wij missen op onze wandeling 

door het park bij een bezoek aan dit feestgeschenk van verleden jaar het fleurig gezang en de 

bonte kleurenpracht van de eens zo levenslustige bewoners. 

Want bewoners zijn er praktisch niet meer.Koning Thialf heeft met ijzeren hand geregeerd en 

met zijn ijskoude adem tientallen vogeltjes de dood doen vinden. De volière was misschien op 

een dergelijke winter niet voldoende berekend. 

Na overleg tussen Burgemeester en Wethouders, de stadstuinier en de volièrevereniging zal de 

volière thans zo worden verbeterd dat de vogels een volgende winter beter beschut zullen zijn. 

Maar nu moeten wij weer nieuwe vogeltjes hebben en daar kunt u uw steentje voor bijdragen. 

De Kanarie- en volièrevereniging “Zang en Kleur” heeft een verloting georganiseerd waarvan 

de baten zullen worden besteed voor het aankopen van nieuwe vogels. 

Deze verloting heeft de volle sympathie van het Gemeentebestuur, dat deze verloting ten 

zeerste bij u aanbeveelt. 

Bolswarders, waag een kans op een der vele mooie prijzen en u geeft uzelf een goedgevulde 

volière. 

De verloting is een succes en uit de baten konden circa 80 vogels worden aangekocht, terwijl 

verschillende vogel- en dierenvrienden ook nog schenkingen hebben gedaan. 

De heer K. Reidsma uit de 3e Holl. Straat schonk bijv. een Oost-Indische mus of roodbekwever. 

De heer J.W. Oosterwal, Schelte à Bolswertstraat 32, een paar bosfazanten, (dat reeds aan de 

leg is en waarvan de eieren door een krielkip worden uitgebroed), 

De heer R. van der Schaaf, Laag Bolwerk, 1 paar tortelduiven. 

De heer Teo van Bergen, Claas Baardtstraat, vier kanaries. 

De heer R. van der Zee schonk een twee kanaries. 

Ook bevat de volière een aantal viervoeters, bijv. een schildpad en een paar marmotjes ( de 

laatste geschonken door de heren Kooistra (schoenhandel) en v.d.Heide (gemeentebode). 

De nieuwe aanwinsten vormen een prachtige decoratie van het mooie volièregebouw. 

 

1976 In dit jaar wordt de Volièrevereniging Bolsward en Omstreken, BEO” opgericht. 

In deze periode is de volière in het Julianapark helemaal in verval geraakt, mogelijk mede 

omdat er al zo’n 15 jaar geen Volièrevereniging in Bolsward meer actief was. 

 

De nieuw opgerichte vereniging zag het als één van  haar  taken om  iets te gaan doen aan de 

verbetering van de stadsvolière. 

 

1982 In dit jaar wordt door de volièrevereniging “BEO”  een “Commissie Julianapark – BEO “ 

ingesteld, met als doel het herstel van de volière op te pakken. Men richt zich tot de Gemeente 

met een uitgewerkt plan van aanpak en begroting om door middel van zelfwerkzaamheid de 

volière grondig te restaureren. Het verwachtte benodigde bedrag, groot f. 3300,- , ligt binnen 

de Gemeentebegroting welke beschikbaar is voor het onderhoud van het park, waardoor de 

Gemeenteraad kan instemmen met het ingediende plan. De Gemeente had 4000 gulden 

begroot. 

Leden van de volièrevereniging gingen aan de slag en na vier maanden van slopen en opbouw 

zag de volière er weer keurig en origineel uit. Op 18 december 1982 opende de toenmalige 

wethouder, mevr. Miny van der Werf-Palstra de vernieuwde volière door samen met de heer 

Rein Tolsma een aantal parkieten los te laten in hun nieuwe onderkomen.  
 
De betreffende volière heeft geruime tijd in een desolate toestand verkeerd of zoals de 

wethouder dat tot uitdrukking bracht in “Huize Martinus in de vogelwereld”.  

Er was gedurende die periode dan ook geen vogel te zien. 

Totdat de Bolswarder volière vereniging BEO met een, voor de gemeente aantrekkelijk voorstel 

kwam. 

Gedurende vier maanden is een ploegje van zeven BEO-leden in hun vrije tijd bezig geweest 

om het oude vogeldomein grondig te “renoveren”.  

Zo werd al het houtwerk vernieuwd, er werd nieuw geplastificeerd tralie-werk aangebracht en 

om het de vogels ook op de grond naar de zin te maken, werd er ook voor vers zeezand 



gezorgd.  
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Daarnaast is het geheel opnieuw geschilderd, vanzelfsprekend in de kleur groen. Bovenop de 

volière prijkt een kroon en wel in de Bolswarder kleuren. 

Mevrouw van der Werf prees de leden van BEO voor het getoonde initiatief en dankte hen voor 

hun inzet. “Het is een sieraad van de stad geworden” zo sprak zij. Samen met de voorzitter 

van BEO, de heer ReinTolsma, liet de wethouder vervolgens een tiental gekooide vogels de 

volière invliegen en daarmee was “Huize Martinus” weer bewoonbaar verklaard. 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
    

 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Wethouder Miny vd Werf-Palstra, Johan Kolkena jr., Steven de Vries, voorzitter 



     Rein   Tolsma en Johan Kolkena sr. met de vogels, die enkele ogenblikken later 

     in de volière werden losgelaten. 
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De leden Rein Tolsma, Steven de Vries, Johan Kolkena jr. en Gerard Kolkena laten samen met 

de wethouder de vogels los in hun nieuwe onderkomen. 
 

Dit onder toeziend oog van de vrijwilligers, die dit karwei hadden geklaard en andere 

belangstellenden. BEO had hiermee een uitstekende dienst bewezen aan de inwoners van 

Bolsward. De wethouder bood de vereniging een cheque aan van 200 gulden en in café “het 

Park” werd onder het genot van een kopje koffie nog even gezellig nagepraat. 

 

Toezicht op de vogels 

Om toezicht op het welzijn en huisvesting van de vogels te borgen, nam de voorzitter van de 

volièrevereniging BEO, Sicco Veenstra, de supervisie over de vogels.Vanuit zijn praktijkervaring 

werd het zelfs mogelijk dat in de volière opmerkelijke broedresultaten werden behaald. 

 

2008 

Als in 2008 een bezoek gebracht wordt aan het Julianapark, dan moet vergeefs naar de volière 

worden gezocht. Het park werd gerevitaliseerd,maar de volière is weg en komt niet in de 

revitalisering  in het Friese Merenproject voor. 



         Het bord van het Friese Merenproject en rechts de plek waar ooit de volière stond.             
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Vogelvereniging “De Hanze” te Bolsward
 
Een inmiddels ook  

al weer opgeheven  

vereniging  is de  

Vogelvereniging  

“De Hanze” in Bols- 

ward. De vereniging  

heeft 2 jaar bestaan 

in 1988/89. 

 

De oprichting 

 

De vereniging is op 3 maart 1988 opgericht op initiatief van een groep leden van de 

Vogelvereniging “Vogelvrienden” te Sneek en woonachtig in Bolsward 

samen met enkele leden van BEO, die zich niet helemaal thuis voelden bij ons en onze Bond. 

Zij zagen in een eigen Bolswarder vereniging wel  bestaansrecht en mede met behulp van 

enige bestuursleden van Sneek is men gestart. 

 

 

Aansluiting bij een bond 

 

Doordat de oprichting van de vereniging mede ondersteund is door bestuurs-leden van de 

Vogelvereniging “ Vogelvrienden” te Sneek, die zelf aangesloten is bij de ANBV, sluit ook de 

nieuwe vereniging in Bolsward zich aan bij de Alge-mene Nederlandse Bond van Vogelhouders. 

De vereniging behoorde nu tot Gewest 1, een regio gevormd door de provincies Groningen, 

Friesland, Drenthe en de kop van Overijssel. 

In Friesland behoorden toen ook de verenigingen in Sneek, Balk en  Makkum  tot dit Gewest. 

Makkum is in 2009 opgeheven en Balk is gefuseerd met Koudum (NBVV). 

Nu  is  de vereniging in Sneek de enige club,  die in Friesland nog deel uit maakt van de ANVB 

en per 1 januari 2017 behoort Sneek door de fusie van beide bonden ook bij de NBVV. 

 

De locatie voor bijeenkomsten en tentoonstellingen waren in het Bolwerk, waar op 11 en 12 

november 1988 de eerste TT werd gehouden, waarbij ook inzendingen uit Sneek, Makkum en 

Balk te bewonderen waren. 

In 1989 is opnieuw een onderlinge tentoonstelling georganiseerd, hoewel hier ook leden van 

de  verenigingen uit Balk en Sneek aan deelnamen. 

Ingezonden werden door 23 vogelliefhebbers : 68 Harzers, 

58 kleurkanaries,8 postuurkanaries en 28 tropische vogels. 

 



 

 

 

Opheffing vereniging 

 

Eind 1989 ziet het bestuur intern geen mogelijkheden  

de vereniging in stand te houden. 

De vereniging wordt begin 1990 opgeheven en zeven 
leden sluiten zich (weer) aan bij de vereniging in Sneek. 
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            Herinnering aan  Gerrit Gerritsma.  
 

Om iets meer te weten te komen over hoe de   vogelsport  in  het  

verleden    werd beoefend in Bolsward,   raakte ik in 2001 hierover 

in gesprek met  dhr. Gerrit (Gé) Gerritsma.  

Eind 1952  kwam  Gerritsma  uit   militaire dienst terug in 

Bolsward en kocht een zebravinkje en een paar kanaries. 

Dat was een start, zoals de meeste vogelliefhebbers zijn begonnen 

en hij is meer dan een halve eeuw lid geweest van de  Nederland- 

se Bond van Vogelliefhebbers en sinds de oprichting ook lid van  

de BEO. 

Hij vertelde mij ook over een andere vogelclub “Zang en Kleur”,  

die er eens  in Bolsward was (zie artikel Hoe het eens was..). 

Zangkanaries was de hoofdzaak van deze vogelclub. 

December 1952 was er een T.T. in de Keizerskroon, nu de kledingzaak van Kooistra. Gerritsma 

denkt, dat dit een van de eerste T.T’s van deze  vogelclub was. Zijn oom Jaap Gerritsma 

adviseerde hem om dat zebravinkje ook in te sturen en dat deed hij en werd zodoende ook lid 

van de club. Het was een mooie en gezellige T.T. en wat hij ook zo mooi vond, was dat het 

zebravinkje een derde prijs won. Daarna heeft hij nog meer vogels  aangeschaft en is van 

vogels gaan houden. Daar heeft hij ook altijd veel voor over gehad en het was hem nooit te 

veel of te duur. 

Ieder jaar werd er een T.T. gehouden en het was een leuke en levende club. 

 

Later is Gerritsma overgestapt op grasparkieten (Hollandse), maar daar was op een T.T. weinig 

eer mee te behalen. Toen heeft hij iemand ontmoet, die grasparkieten uit Engeland 

importeerde en daar heeft hij zijn vogels later vandaan gekregen. Het  waren in die   tijd hoge 

prijzen, die je moest betalen, maar het waren ook prachtige forse vogels in alle kleuren. Hij is 

toen ook lid geworden van de Parkieten-Speciaal Club. Gerritsma behoorde in die tijd met zijn 

grasparkieten bij de 10 besten van Nederland. In die jaren verkocht hij de vogels voor 45 

gulden en soms nog meer per stuk, dat was in die tijd  een behoorlijke prijs. 

De vogels gingen naar verschillende T.T.’s, zoals Gent, Alkmaar enz. en hij had in die tijd veel 

succes. Ook won hij eens een handbeschilderde vaas voor de mooiste hemelsblauwe 

grasparkiet van de T.T. in Alkmaar. 

Als hij vogels instuurde, ging dat met de nachttrein. Hij bracht de vogels dan in Sneek in een 

kist met 7 aparte afdelingen erin.  Dat ging altijd prima en zo kreeg hij ze ook weer terug per 

trein. 

Op de T.T hier in het noorden, waren de prijzen anders dan nu. Bij de parkieten waren dat drie 

prijzen in de Eigen Kweek en drie prijzen in de Open Klasse, plus meestal een ereprijs erbij. Op 

een tentoonstelling in Oranjewoud , zijn zwager Steven de Vries was toen ook mee, won hij de 

1e, 2e, 3e prijs in de EK en de 1e, 2e en 3e prijs in de OK. Bij die prijzen waren mooie 

ereprijzen, zoals een opgezette vogel, een paar pantoffels, een overhemd en meer van zulke 



dingen. 

Na de opheffing van Zang en Kleur is Gerritsma toen verspreid lid van de Bond  geworden 

totdat onze  vereniging B.E.O. werd opgericht. 

In 1997 is de heer Gerritsma  gehuldigd, omdat hij 45 jaar lid was van de Nederlandse Bond 

van Vogelliefhebbers.  

In aanwezigheid van burgemeester Schuilenga en leden van de BEO werd door de heer 

Zondervan , voorzitter van het Districtsbestuur   Friesland, uit naam van de Nederlandse Bond 

van Vogelliefhebbers een herinneringsspeld uitgereikt. 

 

Voor een bestuursfunctie hebben we hem nooit kunnen strikken, maar hij was op bijna elke 

vergadering  (duidelijk) aanwezig met zijn mooie smeuïge verhalen.  Ook was hij bij onze 

uitstapjes altijd van de partij. 

 

Onze schrik was dan ook groot, toen wij in juni 2008 zeer plotseling afscheid moesten gaan 

nemen. Kort tijd voor zijn overlijden was hij er nog bij met ons BEO-uitstapje naar 

Eernewoude.In Gerritsma hebben wij een bijzonder kleurrijk verenigingsmens verloren. Hij 

verliet de vergaderingen altijd met zijn standaard gezegde: “Het was weer gezellig, 

voorzitter””.                                           63 

 

Samen met voorzitter Sicco Veenstra en districtsvoorzitter Siebe de Haan in 2007 bij de 

uitreiking van de medaille voor 50 jaar lidmaatschap Ned. Bond van Vogelliefhebbers. 

 

REIN TOLSMA IN HERINNERING. 
15 JAAR VOORZITTER BEO. 
 
In Oktober 1996 kreeg onze vereniging een zware klap te    

verwerken.  Tijdens zijn vakantie op Madeira overleed voorzitter 

Rein Tolsma zeer plotseling aan een hartstilstand. 

Rein was vrijwel sinds het begin lid van onze vereniging en vanaf 

1979 bestuurslid. In  1981 volgde hij Bram Bons op als voorzitter. 

Rein had in die tijd blauwe en groene kleurkanaries en behaalde  

hiermee vele successen   op onze TT en op de Districts-TT  en  

Kerstshow.  

Midden jaren tachtig ging hij geleidelijk over op grote  

tropen, duifjes en parkieten. Toen Rein in 1994 in de VUT ging,  

vernieuwde hij al zijn volières en had het allemaal prachtig voor elkaar.  

In 1996 werd hij naast voorzitter ook TT-secretaris. Echter in 

ditzelfde  jaar kwam er een abrupt einde aan zijn leven. Rein was nog  

maar  55 jaar. 

Als voorzitter leidde hij 15 jaar lang  de vereniging. Hij deed dit op zijn eigen wijze, niet altijd  

strak maar met humor en  met veel hart  voor de club. Zo werd  onder zijn leiding de volière in 

het Julianapark gerenoveerd . 

In 1990 volgde de organisatie van de Friese Kampioenschappen in Wommels, waarin hij  een 



groot aandeel  had. 

Zijn vrouw Lena  bleef alleen achter met zijn vogels. Lena heeft de vogelhobby van Rein nog 

een tiental jaren voortgezet op een manier, die ons aller bewondering had.      
 
HERINNERING AAN STEVEN 
EN FIEN DE VRIES. 
Steven de Vries was medeoprichter van onze club. De 

eerste jaren als penningmeester, maar wij herinneren 

hem natuurlijk beter als ringencommissaris. Deze 

functie bekleedde hij  20 jaar op accurate wijze.   

Het was niet altijd even gemakkelijk. Hij mopperde wel  

eens, dat of de leden laat waren met (na-)bestellen of 

 dat “de Bond”te traag was. Ook de kwaliteit van de  

ringen werd door hem kritisch gevolgd. Hij had zijn  

zaakjes altijd prima voor elkaar en er zijn  tienduizenden  

ringen door Steven voor de kwekers  besteld. 
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Naast deze functie was hij , toen we nog  grote verlotingen  hielden,  hierin zeer actief.  Tijdens 

de clubavonden  verzorgde hij met mij altijd de verloting en op de feestavond was hij met 

Hessel Kolkena de leider van de bingo. Ook is hij jarenlang  met Siep Rollema op pad geweest 

om alle kanaries van onze leden te enten.  U leest het, Steven was zeer actief binnen onze 

vereniging. 

De laatste jaren begon zijn zwakke gezondheid hem echter wel parten te spelen. Hij schakelde 

over van kleine tropen naar grote parkieten met een mooie nieuwe volière. Hierdoor had hij 

het wat gemakkelijker met voeren en onderhoud.  Hij behaalde vele successen met zijn vogels, 

zowel bij BEO als op andere tentoonstellingen. Terwijl hij zelf  weer in het ziekenhuis lag 

tijdens de TT in december  2000 behaalde zijn Princess of  Wales-parkiet het felbegeerde 

Bondskruis met 92 punten.  Voorzitter Siep Rollema heeft hem deze prijs nog op zijn ziekbed 

mogen uitreiken. Steven was hier erg blij mee. 

Enkele weken later op 23 december overleed Steven op 64-jarige leeftijd. 

We vonden het erg jammer dat hij het 25-jarig jubileum niet meer met ons kon vieren. 

 

 

                           

Zijn vrouw Fien is de BEO nog jaren  trouw gebleven. Zij regelde nog enkele jaren  onze 

kantine, maar moest door gezondheidsproblemen hiermee stoppen. Wel heeft ze BEO een 

herinneringsprijs geschonken. Deze wisselprijs, de Steven de Vries-prijs, is een tinnen bord 

voor de inzender met de 5 beste vogels van de show.  

Hoogtepunt vond Fien de Districtsshow in Wommels en de gezellige jaarlijkse feestavonden.  

De laatste jaren waren niet gemakkelijk voor Fien. Hoewel ze graag bij haar kinderen wilde 

blijven zag ze er ook naar uit weer bij Steven te zijn. Op 26 september 2009 hebben we 

afscheid van haar genomen.  
 

 

 

                                                  Fien, samen met Geert Wind  

                                                  en de Steven de Vriesschaal. 

 

 

                                                                            

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Fien ging ook vaak mee met 

uitstapjes en excursies er zorg- 

de voor een vrolijke noot.Hier 

staat ze met Sicco Veenstra 

en Lena Tolsma(midden)  op 

de Workumerwaard met 

jonge meeuwen in 2003. 
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Herinnering aan Sybren Rollema  

5 jaar voorzitter BEO 

 
Begin jaren tachtig werd Sybren lid van BEO. Naast het houden van kleurkanaries was Sybren 

ook een verwoed konijnenfokker. 

Al in 1986 won hij het felbegeerde bondskruis met een oranjerood schimmel zalm kanarie. Op 

vergaderingen liet Sybren zich vaak horen en kwam met serieuze en goede voorstellen. 

Een echte meedenker en dit resulteerde in 1991 in een bestuursfunctie als algemeen lid. Toen 

onze toenmalige voorzitter Rein Tolsma plotseling kwam te overlijden werd Sybren in 1997 zijn 

opvolger.  Met zijn rustige uitstraling leidde hij de vergaderingen altijd naar een goed einde.  

Hoogtepunt was het 25-jarig bestaan van de club in 2001.  

Helaas kreeg Sybren steeds meer gezondheidsklachten, vooral de longen werden steeds 

zwakker en zodoende moest hij het voorzitterschap in 2002 opgeven.  In juni 2004 kwam 

Sybren te overlijden op 70-jarige leeftijd. 

 

           Hier wijst Siep Rollema een kampioensvogel aan op de tentoonstelling in 2001. 

 

Herinnering aan Hessel Kolkena. 



 

Hessel was een echte BEO-man. Hij werd bij de oprichting direct lid en heeft enorm veel voor 

BEO gedaan, vooral op het gebied van het clubblad en de TT-catalogus.  Samen met zijn broer 

Gerard hebben zij er voor gezorgd dat we jarenlang een clubblad hebben gehad. In het artikel 

“clubblad” kunt u lezen, dat dit niet altijd gemakkelijk ging. Hessel stopte er wel eens mee, 

maar wij konden niet zonder Hessel en Hessel kon niet zonder BEO. Dus pikte hij de draad 

weer op.  Ook nam hij namens de redactie plaats in het bestuur in 1986 en hield dat 20 jaar 

vol tot in 2006 en ontving hiervoor een Makkumer aardewerktegel.  

Hij tobde al jaren met zijn gezondheid, zijn laatste catalogus maakte hij in 2007 en in februari 

2008 overleed Hessel na een moeilijk ziekbed.  

Hij werd vele malen kampioen met zijn harzers, zebravinken en tropen. In 1989 werd hij 

clubkampioen en kreeg het Bondskruis. 

Ook mocht hij ontzettend graag vissen en dat zorgde op bijeenkomsten vaak voor mooie 

verhalen.  

BEO heeft veel aan Hessel te danken,maar hij kon dit allemaal doen omdat hij zich thuis 

voelde bij de BEO.  
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Sicco maakte bij Hessel zijn 25-jarig jubileum in 2001 het volgende gedicht: 

Redacteur, cataloog, kweker, inzender en kampioen, 

hoe houdt hij het vol, ik geef het je te doen. 

Goudbuikje, zebravink, harzer en meesterzanger, 

zijn prijzenkast puilt uit, hartstikke zwanger. 

Elk jaar een tt-catalogus, 6 keer per jaar het clubblad in de bus, 

al zo'n 16 jaar een gigantische klus, 

wie zorgde er voor, Hessel dus. 

Iemand zal zich daar toch mee bezig moeten houden 

op Hessel kon het BEO-bestuur steeds weer bouwen. 

Deze speld wordt je dan ook zeer gegund, 

te stoppen als redacteur beschouwen wij dan ook als een stunt. 

 

 

Herinnering aan Romke  Hoogstra.  
 
Op 26 april 2016 werden we toch nog opgeschrikt door het overlijden van Romke Hoogstra. 

Sicco Veenstra schreef hierover een in memoriam.Op 20 februari zijn we nog naar de grote 

vogelmarkt in Zwolle geweest, al 25 jaar gingen we daar naar toe. 20 februari was anders. Hij 

voelde zich niet goed, had veel pijn en geen energie. Romke vertelde me in de loop van de rit 

dat hij naar huisarts en het ziekenhuis was geweest en dat hij zich na zijn vakantie in Zuid 

Afrika in november 2015 niet weer goed gevoeld had. Hij voelde zich ziek en zei; " It is 

miskien wol de lêste kear dat ik mei kin!" Dat zal toch niet zo zijn reageerde ik vol ongeloof. 

Maar wat voelde hij zijn eigen lijf weer eens goed aan. Hij heeft de hele dag op onze tafel 

gezeten en is de markt in tegenstelling tot anders niet over geweest. Wel praatte hij met de 

andere BEO-ers en andere bekenden. Het voelde dus niet goed.. Een paar dagen later kreeg 

hij de uitslag van de onderzoeken. Die was dus puur slecht. Hij takelde vervolgens snel af. Alle 

vogels werden van de hand gedaan, hij kon er niet meer voor zorgen. Hij moest afscheid 

nemen van zijn grote passie, zijn vogels. Hij regelde alles zelf. De uitvaart en alles wat er nog 

moest gebeuren. Hij was rustig en accepteerde uiteindelijk zijn situatie. Ik vond het bijzonder 

emotioneel en een grote eer dat ik Romke als kersverse districtsvoorzitter nog mocht huldigen 

voor zijn 50 jarige lidmaatschap van de bond. Een dierbaar moment zoals Jenny zei. Ik heb 

gezien dat hij hier nog blij van werd. Hij was zoals altijd duidelijk met zijn reactie; “ Dêr ' t 

men rjocht op hat moatst ek krije“.Een dag later kwam het bericht dat hij was overleden. Een 

dreun voor zijn gezin, Ankie, vrienden, vriendinnen en de leden van de BEO.  

 

 

 

 Romke krijgt hier, een dag voor zijn overlijden, 

 de bondsspeld voor 50-jarig      lidmaatschap  



 van de Nederlandse Bond van Vogelliefhebbers. 
 

 

 

 

 

                                                                         

 

 

 

 

 

 

                                                                            
                                         Romke met Fien de Vries en Sicco Veenstra met de  

                                                           door hem gewonnen Steven de  Vries-schaal.   
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Romke was binnen de vereniging altijd nadrukkelijk “ aanwezig ”. Op de vergaderingen kwam 

hij trouw. Hij had altijd tijd voor een goede mop, even ouwehoeren over de vogels en een 

“sapje”, dan leefde hij helemaal op. Hij heeft zo’n 15 jaar het ringen- en tentoonstellings 

secretariaat vervuld. Hij deed dit op zijn manier, goed en zorgvuldig. Door zijn rechtlijnige 

karakter botste het wel eens met het bestuur en de leden. Uiteindelijk kwam het altijd weer 

goed. Met de excursies ging hij altijd mee. Tot 4 jaar geleden, toen Anneke overleed altijd 

samen. Rust in vrede Romke, we zullen je missen. We hebben met veel mensen van de BEO 
afscheid van hem genomen in de Martinikerk. Als vriend en voorzitter heb ik het woord mogen 

voeren. Romke, bedankt voor alles wat je voor de BEO hebt betekend. (SV). 
 
 

DE  SPONSORS. 
 
Een hele belangrijke groep voor een vereniging  zijn  de sponsors. Zolang onze vereniging 

bestaat, zolang  hebben wij sponsors, die d.m.v. een advertentie of gift de BEO steunen. 

Hierdoor blijft  het mogelijk ons clubblad uit te geven en een tentoonstelling te organiseren. 

Het clubblad is om andere redenen er nu niet meer, maar de sponsors bleven ons trouw en zijn 

nu te zien op onze nieuwsbrief en website ww.vogelverenigingbeo.nl. 

De prijs , die wij vragen voor het plaatsen van een advertentie houden wij zo laag mogelijk, 

maar toch vraag ik mij wel eens af of “het geld” er voor de adverteerder wel uitkomt. 

Misschien niet altijd en daarom is het wel belangrijk, dat we, wanneer we onze inkopen doen, 

onze sponsors niet vergeten. 

Bij het nalopen van de afgelopen 40 jaar zijn er 9 adverteerders die  al meer dan 20 jaar onze 

vereniging steunen. Deze bedrijven wil ik hier graag even noemen:  
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UITSTAPJES.  
 
Vele malen zijn er in de afgelopen 40 jaar uitstapjes gemaakt. Zo zijn we een keer in 

samenwerking met enkele andere volièreverenigingen naar Walsrode in Duitsland  geweest. Dit 

is een schitterend  vogelpark, wat dan ook een lange busreis meer dan waard was. Verder zijn 

we een keer in het Jagri-park in Gieterveen geweest. Een particulier park met vele soorten 

parkieten en papegaaien.  

Maar ook dichter bij huis zijn mooie dingen te bewonderen. We zijn o.a. op de Noordwaard bij 

Makkum geweest en al meerdere  keren  op de Workumerwaard. 

In 2000 waren we begin juni in Workum en wij hebben die avond wel meer dan duizend eieren 

en kuikens  gezien. Een schitterende belevenis. Groot was onze schrik toen we vernamen, dat 

2 weken later door de stormachtige westenwind het water zo hoog werd, dat bijna de hele 

waard onder water kwam te staan en dat vrijwel alle eieren en jongen verloren zijn gegaan. 

In 2002  maakten we een uitstapje naar Drenthe naar o.a. Uffelte. Eerst werd een wandeling 

gemaakt op de camping waar Jouke en Jetty Winselaar vertoefden. Jouke had geregeld dat we 

een potje klootschieten konden spelen en daarna met een huifkar naar de Chinees. Op de 

terugweg een klapband met de huifkar en het paard schrok en sloeg op hol. Met veel moeite 

kwam de kar tot stilstand en bleef gelukkig   iedereen ongedeerd. Later hebben we hier nog 

vaak om gelachen, maar het had ook anders en veel slechter kunnen aflopen. 

In 2006 maakten we een mooi tochtje naar Texel.  Johan Kolkena,ook duivenmelker, had een 

paar postduiven mee, die in den Helder werden gelost. Op Texel bezochten we het mooie 

vogelpark Eureka en daarna het juttersmuseum en 's avonds samen gegeten in “de Zingende 

Wielen “ bij den Oever.  In datzelfde jaar gingen we ook naar Aqua Zoo en de pake-sizzer van 
Jules Bekema ging ook mee. Jules (9 jaar) kreeg van beppe een tas met lekkers mee, maar 



deze bleef in de auto liggen, ... vergeten!! Hij zag heel veel dieren zoals krokodillen, walibies, 

zeeleeuwen, pelikanen en flamingo's en kreeg patat van pake  en heeft op de terugweg al het 

lekkers van beppe nog opgesnoept. Hij en wij hadden een mooie middag. 

 

 

            Ruurd Oosterkamp, Romke Hoogstra, Gerrit Feenstra, Jules jr., Gerard 

            Kolkena,  Sander Sieperda, Thijs Bartsma Sicco Veenstra, Geert  Wind, 

            Albert Gerbreandy, Lena Tolsma,  Frits en Ineke (gasten) en Jules Bekema 

            bij prachtig weer op de Workumer waard. 

 

In 2007 bezochten we de Makkumer Noordwaard. We werden met een boot van it Fryske Gea 

overgezet naar de Noordwaard.  Onder leiding van een gids en samen met veel muggen zagen 

we prachtige planten, roofvogels , maar helaas ook veel zwerfafval. Daarna nog even napraten 

op een terras bij de Holle Poarte. 

In 2008 zijn we aan boord gegaan  in Eernewoude. Met een gids van it Fryske Gea kregen we 

vele verhalen te horen en prachtige natuur te zien. O.a. Trilvenen, petgaten, struwelen en 

blauwgraslanden. Daarna het ooiervaarsdorp bezocht en 's avonds gegeten in Deinum in 

restaurant it Holt. 
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                                    O.a. Anneke Hoogstra, Frearkje Wind, Gerrit Feenstra, Sicco Veen- 

                                    stra, Romke Hoogstra, Alie Veenstra, Johan Kolkena, Gerrit Gerrit- 

                                    sma, Ruurd Oosterkamp en Thijs Bartsma in Eibertshiem (2008). 



 

        Sicco Veenstra, Annichje Oosterkamp en Frearkje Wind aan de koffie in vogel- 

        park Ruinen. 

 

In 2009 bezochten we Drenthe opnieuw. Deze keer stond vogelpark Ruinen op het programma. 

Een mooi parkje van een particulier, wiens hobby finaal uit de hand gelopen was. Prachtige 

vogels en ook een collectie eekhoorns waren er te zien in mooie grote  volières.  Daarna weer 

naar de familie Winselaar in Uffelte. Jouke had voor fietsen gezorgd en had een mooie route 

uitgestippeld o.a hebben we de vlindertuin in Frederiksoord bezocht en in Uffelte gegeten. 
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 Alle fototoestellen in de aanslag tussen de     Klaar voor een fietstochtje in Drente met o.a.       

 prachtige vlinders in de vlindertuin van          Albert Gerbrandy, Koos Weewer, Gerard Kol- 

 Frederiksoord.  Josephien vd Burg, Jetty        kena, Romke Hoogstra, Ruurd Oosterkamp,                                                                                 

 Kolkena, Hillie Weewer, Geert Wind, Lies        Hillie Weewer, Jetty Kolkena,Frearkje Wind en                                                            

 vd Burg, Albert Gerbrandy en Germ  vd         Sicco Veenstra. 



 Burg in actie. 
 

 

 

 

 

Boven Josephien , Germ en Chris vd Burg, Alie Veenstra en Gerard Kolkena. 

Vooraan Annigje Oosterkamp, Albert Gerbrandy, Gerrit Feenstra, Ruurd Oosterkamp, Lies vd 

Burg, Jetty Winselaar, Johan Kolkena, Thijs Bartsma, Jetty Kolkena, Geert Wind,Romke 

Hoogstra, Sicco Veenstra Hillie Weewer, Frearkje Wind Jouke Winselaar en Koos Weewer.(2009) 
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  In 2010 hebben we Appelscha bezocht en wel het bezoekerscentrum Drents-Friesche  

  Wold met een excursie van een boswachter en daarna even lekker gegeten. 
 
In 2011 zijn we naar de Fugelhelling in Ureterp geweest. In dit vogelasiel kregen we  een 

prachtige presentatie te zien en een rondleiding door het park. 's Middags kregen we een 

rondleiding van it Fryske Gea op de heide van Allardsoog en we sloten af met een etentje in 

restaurant de Stolp in Sneek. 

In 2012 was Texel weer aan de beurt. Vogelpark Eureka werd weer bezocht en hier was tevens 

een spectaculaire roofvogelshow te zien. Tevens hebben we met prachtig weer een mooie 

rondleiding door een slufter aan de Noordzeekust gehad en weer afgesloten bij de Zingende 

Wielen bij den Oever. 

 

 

 

 

 

 

            

Vooraan Gerard Kolkena en 

Chris vd Burg, daarachter 

Lena Tolsma,Itty en Klaas 

vd Schaaf, Lies vd Burg,  

Albert Gerbrandy, Jetty  

Kolkena en Geert Wind. 

Daar achter Germ en  

Josephine vd Burg en  

de achterste rij Gerrit  

Feenstra, Thijs  en Betty 

Bartsma, Romke Hoogstra  

en Johan Kolkena.     
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            Romke Hoogstra met 

            een flinke roofvogel             

            onder toeziend oog van  

            Itty en Klaas vd Schaaf 

            bij de roofvogelshow op 

            Texel. 

 

 

 

 

 

 

 

Het jaar daarop in 2013 hebben we op een prachtige zonnige dag in mei een bezoek gebracht 

aan Avifauna. Een schitterend park met heel veel vogels en een prachtige demonstratie met 

o.a. ara's en ibissen. Daarna hebben we een rondvaart over de plassen rond Alphen aan de 

Rijn gemaakt. Ons lid Frits Pronk had een shoarmazaak in Zaandam gereserveerd en dit was 

dik in orde. 

 

 

 

 

 

Een heerlijke maaltijd in Zaandam met o.a. Alie Veenstra, Thijs Bartsma, Geert Wind, Koos 

Weewer, Gerrit Feenstra, Klaas en Itty vd Schaaf en Annichje Oosterkamp. 

 

In 2014 hebben we ,helaas onder slechte weersomstandigheden, een bezoek gebracht aan 

Pitch en Putt in Koudum. Ondanks de regen toch een prachtige sportieve middag met een 

heerlijke maaltijd en een gezellige sfeer. 
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In de regen wachten 

Gerrit Feenstra en Thijs  

Bartsma af hoe Geert 

Wind zal slaan op 

de golfbaan van Koudum. 

 

 

 

 

 

 

 

            O.a,. Ruurd Oosterkamp, Frearkje Wind, Alie Veenstra,Chris vd Burg, Annichje Ooster- 

            kamp, Germ vd Burg, Gerrit Feenstra en Romke Hoogstra lieten zich het eten  

            goed smaken bij Pitch en Putt. 

In 2015 zijn we naar park Blankendael in Tuitjenhorn geweest. Een goed verzorgd park, maar 

heel weinig vogels. Daarna kon iedereen genieten van de bloemenzee die tuincentrum de Boet 

biedt in Hoogwoud met weer een gezellige afsluiting in de Zingende Wielen. 

In 2016 zijn we naar de Alde Feannen geweest. Toen nog het werkterrein van Germ van der 
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Burg. Hij had een rondvaart verzorgd met de “Blaustirns”door dit prachtige natuurgebied en 

vertelde daar zeer boeiend over. Daarna naar het oude opgeheven ooievaarsdorp in 

Eernewoude. Hier hebben we een flinke rondwandeling gemaakt ook weer met uitleg van 

Germ. Daarna naar het wokrestaurant in Opeinde, waar het allemaal goed smaakte. 

 

Josephine vd Burg, 

Anika en Jari van Malsen,  

Gerrit Feenstra, Lies en 

Chris vd Burg,Gerard v  

Malsen, Thijs  Bartsma, 

Jetty Kolkena, Alie Veen- 

stra,Gerard Kolkena,  

Germ vd Burg,Sicco Veen- 

stra, Frearkje en Geert 

Wind, Frits en Alida Pronk 

en Koos Weewer voor de 

rondvaartboot de 

Blaustirns (2016). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                          Hillie en Koos (zittend) Weewer, 

                                                                                          Sicco Veenstra, Gerrit Feenstra,              

                                                                                          Alida en Frits Pronk, Gerard van 

                                                                                          Malsen, Thijs Bartsma, Chris en 

                                                                                          Lies van der Burg, Jetty Kolkena 

                                                                                          Germ van der Burg, Frearkje 

                                                                                          Wind en Gerard Kolkena. 

 

 

 

  

 
 

 
 

 

 
                                                           

 
 

 
 
  Tijdens de rondvaart  

  vertelde Germ vd Burg 

  over de geschiedenis 

  van de Alde Feannen. 
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   Nog een foto van het jaarlijkse uitstapje naar de Nederlandse Kampioenschappen  

             in Apeldoorn (2016).   
                                                                        

Altijd zeer geslaagd, 's morgens eerst even  een bakje, dan kan iedereen op zijn eigen tempo 

de vogels bekijken en rond 4 uur weer verzamelen.Op de terugweg naar Bolsward even eten 

bij de Lange Muur in Emmeloord, een prima Chinees restaurant, waar we zeker al meer dan 15 

jaar jaarlijks te gast zijn. 

   Frits Pronk, Romke Hoogstra, Gerrit Gerritsma, Sicco Veenstra, Geert Wind, Gerard Kolkena 

   en Ruurd Oosterkamp.  
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Het BEO-CLUBLIED.   
           
Het zal eind jaren tachtig geweest zijn, dat ons lid Tjeerd Flapper op een feestavond op de 

proppen kwam met een zelf gemaakt clublied.  Het lied was op muziek gezet door Jan Balt, die 

Tjeerd bij de uitvoering begeleidde op zijn accordeon. Het refrein werd uit volle borst  

meegezongen door alle feestgangers. Hier volgt de tekst:                                      
 

Refrein: 
 
Kanarie of parkiet,                  Jong of oud, 

Wat je ook ziet,                              van vogels houdt, 

dat is  …de BEO.                       dat is … de BEO. 

Kwartel of troop,                                  Op wat van manier, 

dat geeft je hoop,                                 het geeft je plezier, 

dat is  …de BEO                                   dat is … de BEO. 

 

 

 

1.                                                       2. 

In het begin                                        Zing je zo mooi 

had iedereen zin.                                 Zit je in een kooi 

Om een vogelclub te starten,                Maakt een mooi nestje, 

het viel niet mee.                                 leg dan een ei. 

In tegendeel,                                       Ben je  wel blij,  

aantal leden speelde parten,                 dat is dan een pretje. 

maar na veel gedrang,                         Komt hij nu uit,  

kwam het op gang.                              de  kleine spruit? 

Er werd een bestuur gekozen.               Geef hem dan een hapje 

Nu nog een naam,                               voor de groei 

die kwam spontaan,                             is het beregoed,  

DE BEO WAS GEBOREN                        Vooral het voer van Flapje.   
 
 

3.                                         4.                                            
Een vogelkweker,                  Ben je nu lid 

die wou het beter,                                 of donateur …. 

werd lid van de BEO,                       het is om het even. 

Het ging toen goed.                              In het bestuur 

Er werd goed gebroed,                          hoort heel duur, 

men houde goede moed.                       maar wat kan dat schelen. 

Ook deed hij mee                                 Soms een film 

met de TT.                                           of een kwis 

Kreeg eerst de poedelprijs.                    of een mooie fiets voor Toos. 

Na jaren lang                                       Heb veel plezier, 

wist hij er van                                      U allen hier,   

en ging hij weg met de mooiste prijs.    Goed dat je voor de BEO koos.                       
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Het enten van de kanaries. 

 
Jaarlijks worden er vele kanaries geënt. 2 Leden van BEO gaan dan met injectienaald en 

entstof op pad om de kanaries van onze leden te enten. Na een oproep in het clubblad, nu de 

nieuwsbrief in mei kan men zich opgeven. De kanaries worden meestal begin juni dan geënt 

en wel tegen het pokkenvirus. Dit virus wordt verspreid door steekmuggen en mijten. Wanneer 

de vogels worden besmet, ontstaan er pokken  rond de ogen en de snavel. Ook kan het in de 

luchtwegen toeslaan en de vogel krijgt het dan erg benauwd en dit wordt hapziekte genoemd. 

Dit zeer besmettelijke virus zorgt voor een heftig ziekteverloop en veel sterfte Alle reden dus 

om hier jaarlijks preventief iets aan te doen. 

 

Met een dubbele naald, die eerst in de entstof is gedoopt,  prikt men door het vleugelvlies. 

Een secuur, maar wel een noodzakelijk karwei. 

Jaren geleden hebben  Steven de Vries, Hessel Kolkena en Siep Rollema zich hiermee bezig 

gehouden. Thijs Bartsma doet het nu al bijna 25 jaar en de laatste 10 jaar doet hij dit samen 

met Gerrit Feenstra. Gerrit zorgt ook altijd voor de entstof, maar het wordt ieder jaar 

moeilijker om aan entstof te komen. Afgelopen jaar was het in Nederland niet te bestellen en is 

de entstof uit België naar ons toegestuurd.  

 

              LEDENOVERZICHT. 
                   Op onderstaande grafiek  heb ik het verloop van het ledental van BEO de 

               afgelopen 40 jaar weergegeven.     Topjaar was het jaar 1981.  

Toen  hadden  we  112 leden  en  9 jeugdleden,  terwijl er nu nog 56 leden zijn en 

gelukkig na 3 jaar weer  1 jeugdlid  is. 

 

U ziet het, de grafiek loopt geleidelijk wat naar beneden. Dit zie je bij veel verenigingen 

gebeuren.                                                      78             
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De jeugd heeft zoveel te kiezen en dan is de kans niet 

zo  groot dat ze voor de volièrevereniging kiezen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

In mei 2016 gingen we met ons reisje naar de Alde 

Feannen en Germ en Josephine vd Burg namen hun 

kleine  spruit Oane mee.  Wie  weet  krijgt heit hem 

zover, dat hij tzt jeugdlid wordt bij BEO. 

 

 

 

 

 

Grafiek  aantal vogels en inzenders tentoonstelling. 
 
Onderstaand grafiek laat zien hoeveel vogels er ingezonden zijn op de tentoonstellingen. Een 

uitschieter was 1986, toen vierden we het 10-jarig jubileum met liefst 479 ingezonden vogels. 

In 1990 organiseerden we de districtstentoonstelling in Wommels en toen werden er 235 

ingestuurd. Veel minder dus, misschien door de hogere inleg en de extra inspanning die van de 

inzenders werd gevraagd door de organisatie.  In 2008 hadden  we een rayon-tentoonstelling 

met 210 eigen vogels, een dieptepunt. In 2014 was er geen TT ivm vogelpest. Nu in 2016 zit 

er weer een opgaande lijn in, mede door inzending van  veel postuurkanaries. 
 

 

 

Deze grafiek geeft het aantal inzenders aan. Hoogtepunt ook weer 1986 met maar liefst 36 

inzenders. Dieptepunt was 2015 met maar 18 inzenders. Dit jaar waren er 19 inzenders en ook 

6 gast-inzenders van de Volièrevereniging uit Sneek.  
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OVERZICHT KAMPIOENEN  TT  BEO 1976-2016

Bondskruis Gem.medaille Derby Jeugd Stammen Stellen Open Klasse Harzers Waterslagers

1977 RR Tolsma M vd Valk L Graaf sma

1978 M vd Valk B Bons W Dingemanse

1979 S Boersma C Vellinga HL Kolkena G van Stroe RR Tolsma

JJ Bekema R Flapper

1980 R Flapper A Oord A Oord A Boersma G Bos

R Flapper

1981 RL Hoogstra R Flapper S de Vries A Boersma S de Vries

R Flapper

1982 R. Flapper S de Vries RR Tolsma A. Boersma W Dingemanse R Flapper

G Wind T Fopma

1983 H vd Meulen G Wind SJ Veenstra W Bekema

1984 S de Vries SJ Veenstra SJ Veenstra JL Kolkena

1985 G Wind S de Vries G Wind G Tesselaar

1986 S Rollema B Delf sma HL Kolkena S de Vries B Delf sma E Postma H Hoekstra

1987 J Kroontje HL Kolkena J Kroontje A v d Feen HL Kolkena K Voordewind G Tesselaar

1988 RR Tolsma GB Kolkena G Tesselaar J Kolkena HL Kolkena G Tesselaar G Tesselaar

GB Kolkena

1989 HL Kolkena J de Vries J de Vries RL Hoogstra L Kroese HL Kolkena G Tesselaar

1990 J Winselaar SJ Veenstra J de Vries SJ Veenstra HL Kolkena G Tesselaar

1991 S de Vries G Wind J de Vries A Schreef el SJ Veenstra HL Kolkena J Hibma

1992 SJ Veenstra G Wind K Sy tsma J de Vries S Rollema G Wind HL Kolkena K Sy tsma

1993 H vd Meulen H Stapertv Dijk L Kroese J de Vries A Schreef el H vd Meulen A Schreef el H Stapertv Dijk

1994 L Kroese GB Kolkena RL Hoogstra SJ Veenstra SJ Veenstra HL Kolkena J Stapert

1995 G Gerritsma G Wind G Gerritsma J Bartsma RL Hoogstra G Wind HL Kolkena J Stapert

1996 B Niewenhuis G Wind G Wind J Bartsma SJ Veenstra G Wind HL Kolkena J Stapert

1997 H Stapertv Dijk SJVeenstra G Gerritsma J Bartsma S Rollema G Wind HL Kolkena H Stapertv Dijk

1998 G Gerritsma C Adema C Adema J Bartsma B Nieuwenhuis JJ Bekema C Adema H Stapertv Dijk

1999 G Wind D Ey er D Ey er J Bartsma J Sapert O Delf sma H Stapertv Dijk

2000 S de Vries GB Kolkena GB Kolkena H Stapertv Dijk GB Kolkena J Stapert

2001 H Stapertv Dijk GB Kolkena GB Kolkena F Eijer H Stapertv Dijk GB Kolkena H Stapertv Dijk

2002 S Rollema G Wind G Wind F Eijer JJ Bekema SJ Veenstra

2003 GB Kolkena Th Miedema Th Miedema RL Hoogstra O Delf sma Steven de Vriesschaal

2004 SJ Veenstra SJVeenstra SJ Veenstra T Baarda G Wind F Eijer G Wind

2005 RL Hoogstra RL Hoogstra RL Hoogstra T Baarda GB Kolkena GB Kolkena RL Hoogstra

2006 RL Hoogstra G Wind G Wind E Groen R Oosterkamp JJ Bekema RL Hoogstra

2007 RL Hoogstra RL Hoogstra E Groen G Feenstra JJ Bekema RL Hoogstra

2008 RL Hoogstra RL Hoogstra E Groen G Feenstra E Martijn RL Hoogstra

2009 RL Hoogstra T Bartsma J Groen RL Hoogstra G Wind G vd Burg RL Hoogstra

2010 JJ Bekema G Wind J Groen G Feenstra JJ Bekema J Groen G Wind

2011 G vd Burg G vd Burg E Groen SJ Veenstra JJ Bekema HE Pijpker SJ Veenstra

2012 G Wind G Wind J Groen GB Kolkena G Wind HJJ Bes G Wind

2013 SJ Veenstra J de Boer J Groen RL Hoogstra GB Kolkena SJ Veenstra

2014 geen tentoonstelling ivm vogelgriep.

2015 GB Kolkena JJ Bekema G Feenstra G Wind G vd Burg SJ Veenstra

2016 G Feenstra W Dalhuizen Jv Malsen W StoelwinderRH Niks GB Kolkena GB Kolkena



OVERZICHT KAMPIOENEN TT BEO 1976-2016 (vervolg)

Kleurkanaries Postuurkan. Zebravinken Trop.vogels Agap./Grasp. Grote parkiet Duif/Kwartel Eur Cultuurv.

1977 RR Tolsma B Niuwenhuis

1978 R Flapper M v dValk

1979 S Boersma C Vellinga

1980 RL Hoogstra R Flapper

1981 RL Hoogstra R Flapper

1982 S de Vries R Flapper R Flapper

1983 RR Tolsma GB Kolkena H v d Meulen RR Tolsma

D Bakker GB Kolkena

GB Kolkena

1984 L Kroese JH Kolkena SJ Veenstra S de Vries RR Tolsma

D Bakker SJ Veenstra

JH Kolkena

1985 S Rollema JH Kolkena H v d Meulen G Wind SJ Veenstra

C Vellinga S de Vries

1986 RR Tolsma J Dijkstra HL Kolkena A Hilt G Wind SJ Veenstra

RL Hoogstra RL Hoogstra

S Rollema

1987 RR Tolsma J Dijkstra G Wind G Wind O Delf sma

B Delf sma J Kroontje

1988 L Kroese A Westra G de Boer JH Kolkena SJ Veenstra RR Tolsma SJ Veenstra

S Rollema J Winselaar S de Vries S de Vries

1989 L Kroese A Westra G de Boer JH Kolkena RR Tolsma SJ Veenstra

J Winselaar J Winselaar S de Vries

1990 S Rollema J Winselaar J Dijkstra S Kooistra B Spoelstra SJ Veenstra

SJ Veenstra

1991 S Rollema JH Kolkena S de Vries RR Tolsma G Wind S de Vries

G Gerritsma

1992 S Rollema L Kroese JH Kolkena JJ Bekema A Veenstra B Spoelstra SJ Veenstra

J Winselaar

1993 S Rollema L Kroese JH Kolkena GB Kolkena RL Hoogstra S de Vries SJ Veenstra

G Gerritsma

1994 LP Huisman L Kroese JH Kolkena S de Vries RL Hoogstra SJ Veenstra S de Vries

G Gerritsma

1995 S Rollema JH Kolkena G Gerritsma RL Hoogstra G Wind G Wind

1996 S Rollema JL Kokena G Gerritsma B Nieuwenhuis B Nieuwenhuis RL Hoogstra

1997 S Rollema HL Kolkena SJ Veenstra B Nieuwenhuis SJ Veenstra SJ Veenstra

1998 LP Huisman HL Kolkena G Gerritsma RL Hoogstra L TolsmaDijkstra SJ Veenstra

1999 G Gerritsma C Adema G Wind T Bartsma SJ Veenstra SJ Veenstra

2000 S Rollema HL Kolkena GB Kolkena RL Hoogstra S de Vries R Oosterkamp

2001 W Riemersma T Siemonsma GB Kolkena RL Hoogstra G Wind R Oosterkamp

2002 J de Boer T Siemonsma JH Kolkena T Bartsma SJ Veenstra SJ Veenstra

2003 J Talsma HL Kolkena GB Kolkena T Bartsma G Wind G Wind

2004 J de Boer HL Kolkena RL Hoogstra S Sieperda SJ Veenstra G Wind

2005 SJ Veenstra GB Kolkena GB Kolkena SJ Veenstra RL Hoogstra RL Hoogstra

2006 G Feenstra HL Kolkena RL Hoogstra SJ Veenstra G Wind RL Hoogstra

2007 G Feenstra G v d Burg JJ Bekema S Sieperda RL Hoogstra SJ Veenstra

2008 G Feenstra G v d Burg GB Kolkena SJ Veenstra RL Hoogstra C v d Burg

2009 G Feenstra G v d Burg GB Kolkena S Sieperda T Bartsma RL Hoogstra

2010 G Feenstra JB Groen JJ Bekema SJ Veenstra G Wind RL Hoogstra RL Hoogstra

2011 G Feenstra L Velleman O Delf sma G v d Burg T Bartsma G Wind RL Hoogstra E Martijn

2012 G Feenstra SJ Veenstra C. v d Burg G v d Burg SJ Veenstra G Wind SJ Veenstra E Martijn

2013 S Postma SJ Veenstra G Wind JJ Bekema SJ Veenstra G Wind R Oosterkamp RL Hoogstra

2014 geen tentoonstelling ivm vogelgriep.

2015 J de Boer L Velleman GB Kolkena GB Kolkena FJ Pronk G Wind SJ Veenstra RL Hoogstra

2016 G. Bijma W StoelwinderGB Kolkena R de Jong FJ Pronk W Dalhuizen



OVERZICHT   BESTUUR     BEO 

 

Hier ziet u een overzicht van het  bestuur in 

de afgelopen 40 jaar. Gerard Kolkena zit 35 

jaar in het bestuur als algemeen lid en redactie 

en Geert Wind zit al 34 jaar als penningmeester 

in het bestuur. Sicco Veenstra is ook al bijna 20  

jaar bestuurslid, waarvan 15 jaar voorzitter. 

 

Wordt het niet eens tijd voor vernieuwing?  

 

Het vinden van nieuwe bestuursleden is bij  

iedere vereniging een hele toer en zolang deze  

bestuursleden  't nog leuk vinden en dat vinden  

ze, zal het wel niet zo snel veranderen.                                                                                                          

                        

Foto:Sicco Veenstra,Germ vd Burg en Gerard 

Kolkena en vooraan Geert Wind en Gerard van 

Malsen.                                     
 
Jaar Voorzitter Sekretaris Penningm. Ringencomm. Redaktie Alg. Lid Alg. Lid 
1976 H.W.J. Otten R. Flapper S. de Vries B. Bons  S. Kooistra  

1977 B. Bons R. Flapper S. de Vries F. Timme  S. Kooistra  

1978 B. Bons R. Flapper S. de Vries F. Timme  S. Kooistra  

1979 B. Bons R. Flapper M. vd Valk S. Kooistra F. Huissteden + 
H. Hendriksma 

R.R. Tolsma  

1980 B. Bons R. Flapper B. vd Meulen S. Kooistra F. Huissteden + 
H. Hendriksma 

R.R. Tolsma  

1981 R.R. Tolsma R. Flapper B. vd Meulen S. de Vries F. Huissteden G.B. Kolkena R. Wortman 
1982 R.R. Tolsma R. Wortman G. Wind S. de Vries H. Hielkema G.B. Kolkena  

1983 R.R. Tolsma R. Wortman G. Wind S. de Vries H. Hielkema G.B. Kolkena  

1984 R.R. Tolsma G. Tesselaar G. Wind S. de Vries H. Hielkema G.B. Kolkena D. Bakker 
1985 R.R. Tolsma G. Tesselaar G. Wind S. de Vries H. Hielkema G.B. Kolkena D. Bakker 
1986 R.R. Tolsma G. Tesselaar G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena D. Bakker 
1987 R.R. Tolsma G. Tesselaar G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena L. Kroese 
1988 R.R. Tolsma  L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena G. Tesselaar 
1989 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena G. Tesselaar 
1990 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena G. Tesselaar 
1991 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1992 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1993 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1994 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1995 R.R. Tolsma L. Kroese G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1996 R.R. Tolsma Th. Bartsma G. Wind  S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.Rollema 
1997 S. Rollema Th. Bartsma  G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena R.L. Hoogstra 
1998 S. Rollema Th. Bartsma G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.J.Veenstra 
1999 S. Rollema Th. Bartsma G. Wind S. de Vries H.L.Kolkena G.B. Kolkena S.J.Veenstra 
2000 S. Rollema Th. Bartsma G. Wind S. de Vries M. Foekema + 

H.L. Kolkena 
G.B. Kolkena S.J.Veenstra 

2001 S. Rollema Th. Bartsma G. Wind R.L.Hoogstra M. Foekema +       
H. L Kolkena    

G.B. Kolkena S.J. Veenstra 

2002 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra H.L.Kolkena G.B.Kolkena S.Rollema 
2003 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra H.L.Kolkena G.B.Kolkena S. Rollema 
2004 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra H.L.Kolkena G.B.Kolkena  

2005 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra H.L.Kolkena G.B.Kolkena  

2006 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra H.L.Kolkena G.B.Kolkena  

2007 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra R.Draaisma G.B.Kolkena  

2008 S.J.Veenstra Th.Bartsma G.Wind R.L.Hoogstra E.Martijn G.B.Kolkena  

2009 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind R.L.Hoogstra E.Martijn G.B.Kolkena  

2010 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind R.L.Hoogstra E.Martijn G.B.Kolkena  

2011 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind R.L.Hoogstra E.Martijn G.B.Kolkena  

2012 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind Th.Bartsma E.Martijn G.B.Kolkena  

2013 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind Th.Bartsma E.Martijn G.B.Kolkena  

2014 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind Th.Bartsma E.Martijn G.B.Kolkena  

2015 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind Th.Bartsma E.Martijn G.B.Kolkena G.Feenstra 
2016 S.J.Veenstra G.vd Burg G.Wind G.B.Kolkena G.van Malsen   



 
Overzicht  tentoonstellingscommissie.                                                                                                                                       
 
Opvallend is dat Johan Kolkena al 37 jaar hiervan  

deel uit maakt een half mensenleven.  

Ook Jouke Winselaar was 20 jaar TT-lid. Romke  

Hoogstra en Jules Bekema hielden  het 15 jaar  

vol en Sicco Veenstra 13 jaar. 

 

 

 

 

 

Op bijgaande foto de commissie, die de tentoon- 

stelling organiseerde van 2000 t/m 2009. 

Jules Bekema, Romke Hoogstra, Jouke Winselaar 

en Johan Kolkena (foto 2001). 

 

 

 

 

 
Jaar TT-secretaris TT-lid TT-lid TT-lid TT-lid 
1976 B. Bons G.Wind B. Nieuwenhuis S.Kooistra B.Eekma 
1977 B. Bons G.Wind B. Nieuwenhuis S.Kooistra  

1978 B. Bons G.Wind B. Nieuwenhuis  S.Kooistra  

1979 G. Wind J.H. Kolkena B. Nieuwenhuis S.Kooistra G.B. van Stroe 
1980 G. Wind J.H. Kolkena B. Nieuwenhuis S.Kooistra G.B. van Stroe 
1981 G. Wind J.H. Kolkena H. Hielkema S.Kooistra G.B. van Stroe 
1982 W. Dingemanse J.H. Kolkena H. Hielkema G. Wind F. Huissteden 
1983 W. Dingemanse J.H. Kolkena H. Hielkema S.J. Veenstra F. Huissteden 
1984 W. Dingemanse J.H. Kolkena H. Hielkema S.J. Veenstra F. Huissteden 
1985 H. vd Meulen J.H. Kolkena S.J. Veenstra D. Bakker F. Huissteden 
1986 H. vd Meulen J.H. Kolkena  S.J. Veenstra A. Hilt  

1987 S.J. Veenstra J.H. Kolkena F.C. Robert A. Hilt  

1988 S.J. Veenstra J.H. Kolkena F.C. Robert A. Hilt  

1989 S.J. Veenstra J.H. Kolkena F.C. Robert A. Hilt  

1990 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema Tj. Flapper 
1991 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1992 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1993 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1994 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1995 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1996 S.J. Veenstra J.H. Kolkena J. Winselaar S. Rollema  

1997 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar B. Nieuwenhuis  

1998 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar B. Nieuwenhuis  

1999 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar H. Mintjes  

2000 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar  J.J. Bekema  

2001 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2002 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2003 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2004 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2005 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2006 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2007 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar  J.J. Bekema  

2008 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2009 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena J. Winselaar J.J. Bekema  

2010 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena T. Bartsma J.J. Bekema  

2011 R.L.Hoogstra J.H. Kolkena T.Bartsma J.J. Bekema  

2012 Th. Bartsma J.H. Kolkena G.Feenstra J.J. Bekema  

2013 Th. Bartsma J.H. Kolkena G.Feenstra J.J. Bekema  

2014 Th. Bartsma J.H. Kolkena G.Feenstra J.J. Bekema  

2015 Th. Bartsma J.H. Kolkena G.Feenstra S.Sieperda  

2016 G. van Malsen J.H. Kolkena G.Feenstra S.Sieperda  
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